
        

       RADA MIASTA 

BIELSK PODLASKI 
17-100 Bielsk Podlaski 

ul. Mikołaja Kopernika 1 

      Br.0002.9.2019 

 

 

PROTOKÓŁ NR XII/19 

Z OBRAD XII SESJI RADY MIASTA BIELSK PODLASKI 

  W DNIU 24 WRZEŚNIA 2019 R. 

 
               XII sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyła się w budynku użyteczności publicznej tymczasowej 

siedzibie Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim ul. M. Kopernika 3 (sala – II piętro).  

Obrady rozpoczęto o godz. 9
00

, a zakończono o godz. 13
23

. W posiedzeniu wzięło udział 18 radnych: 

1. Paweł Bierżyn 

2. Włodzimierz Borowik 

3. Aleksander Bożko 

4. Stanisław Charyton 

5. Maria Grabowska 

6. Krzysztof Grodzki 

7. Krzysztof Grygoruk 

8. Danuta Karniewicz 

9. Iwona Kołos 

10. Eugenia Kruk 

11. Romuald Margański 

12. Mikołaj Osipiuk 

13. Piotr Ostaszewski 

14. Andrzej Roszczenko 

15. Eugeniusz Simoniuk 

16. Tomasz Sulima 

17. Piotr Wawulski 

18. Artur Maciej Żukowski. 

Nieobecni radni:  

       1. Emil Falkowski  

       2. Tomasz Hryniewicki  

 3. Irena Zawacka-Prystupa. 

 

             W sesji uczestniczyli również: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, Zastępca Burmistrza Miasta 

Bożena Teresa Zwolińska, Sekretarz Miasta Tamara Korycka, Skarbnik Miasta Anna Szkoda, kierownicy 

Referatów Urzędu Miasta, radca prawny Joanna Kamieńska, Poseł na Sejm RP Jacek Bogucki, Radny 

Województwa Podlaskiego Igor Łukaszuk, Dyrektor Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim  

Jan Bartoszuk oraz przedstawiciele mediów (listy obecności stanowią załączniki nr 1A i 1B do protokołu). 

            Obradom przewodniczył Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko. 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko otworzył obrady XII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski  

w VIII kadencji samorządu. Powitał wszystkich radnych, Burmistrza Miasta Pana Jarosława Borowskiego, 

pracowników Urzędu Miasta oraz Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Pana Jacka Boguckiego, a także 

mieszkańców Bielska Podlaskiego, przedstawicieli prasy lokalnej, telewizji i wszystkich oglądających 

obrady.  

Poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą elektronicznych środków przekazu, a następnie są udostępniane na stronach BIP Urzędu Miasta. 

Obecność osób niebędących radnymi, ani osobami publicznymi jest równoznaczna z wyrażeniem zgody na 
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utrwalanie i rozpowszechnienie ich wizerunku utrwalonego za pośrednictwem kamery. Dokładna informacja 

znajduje się przy wejściu na salę obrad.   

Poprosił radnych o elektroniczne potwierdzenie obecności. 

 

                   Przewodniczący RM poinformował, że w dniu dzisiejszym w obradach uczestniczy 18 radnych, 

natomiast trzech radnych jest nieobecnych.  

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 2 dotyczy ustalenia porządku obrad.  

Proponowany porządek obrad został dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję drogą 

elektroniczną (zawiadomienia o terminie XII sesji Rady Miasta wraz z proponowanym porządkiem obrad 

stanowią załączniki od nr 2A do nr 2H do protokołu). Poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag lub 

wniosków odnośnie zaproponowanego porządku obrad. Otworzył dyskusję. 

 

Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do 

materiałów przedkładanych pod obrady XII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski stanowią załączniki  

od nr 3A do nr 3L do protokołu. 

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad.  

 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

              Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że proponowany porządek obrad został przyjęty.  

 

              Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się 

- 0, przyjęła porządek obrad sesji.  

 

              Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko odczytał przyjęty porządek obrad.  

  
  Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XI/19 z obrad XI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 27 sierpnia 2019 r.  

4. Informacja z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2019 r.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027.  

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta 

Bielsk Podlaski. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 2020 rok. 

9. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Bielsk Podlaski w latach 2017-2018. 
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10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości 

w Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2020-2023. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników. 

15. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie sesji.  

 

 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XI/19 z obrad XI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 27 sierpnia 2019 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 3 porządku obrad dotyczy przyjęcia 

Protokołu Nr XI/19 z XI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 27 sierpnia 2019 r. Protokół został 

dostarczony radnym drogą elektroniczną i był do wglądu w Biurze Rady. Poprosił o zgłaszanie 

ewentualnych uwag bądź wniosków. Otworzył dyskusję.  

 

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr XI/19 z obrad XI sesji Rady Miasta Bielsk 

Podlaski. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr XI/19 z obrad XI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 27 sierpnia 2019 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański,  

Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima,  

Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Grodzki 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że Protokół Nr IX/19 z obrad IX sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski 

został przyjęty.   

 

                Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: za - 17, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 1, przyjęła Protokół Nr XI/19 z obrad XI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 27 sierpnia 2019 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że na obrady sesji przybył Radny Sejmiku 

Wojewódzkiego Pan Igor Łukaszuk, którego serdecznie powitał. 

 

4. Informacja z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2019 r. 

 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że punkt 4 dotyczy Informacji z realizacji 

budżetu miasta za I półrocze 2019 r. (Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  Informację  

o realizacji budżetu miasta za I półrocze br. Burmistrz Miasta przedłożył w dniu 29 sierpnia, natomiast  

30 sierpnia została ona przekazana radnym. W dniu 18 września wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej 
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Izby Obrachunkowej dotycząca tej Informacji (uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białystoku stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  

Dodał, że Informacja o realizacji budżetu miasta za I półrocze 2019 r. była rozpatrywana przez Komisje 

Rady Miasta. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  

i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi zapoznała się z przedłożoną informacją, Komisja do spraw 

Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku  

i Bezpieczeństwa Publicznego zapoznała się z przedłożoną informacją oraz Komisja Finansów i Budżetu 

Miasta zapoznała się z przedłożoną informacją (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3A do 

protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos poinformowała, że ma pytanie dotyczące dwóch dużych inwestycji, tj. uporządkowania 

gospodarki wodno-ściekowej i budowy Bielskiego Domu Kultury. Czy nastąpiły jakiekolwiek zmiany 

finansowe, które mogą mieć wpływ na realizację tego budżetu, czy te inwestycje zwiększyły swoje koszty?  

Zwróciła się, aby Pan Burmistrz wypowiedział się w tej kwestii, ponieważ są to ważne rzeczy i mogą mieć 

wpływ na realizację całego budżetu 2019 roku. 

 

Radny Stanisław Charyton zwrócił uwagę na wcześniejsze zdarzenia, które miały miejsce na sesji, 

dotyczące bonifikaty z tytułu przekształcenia prawa wieczystego użytkowania w prawo własności. 

Poinformował, że wówczas podczas dyskusji zaproponował wyższą bonifikatę mając nadzieję, że przy 

wysokiej bonifikacie mieszkańcy będą zainteresowani przekształcaniem prawa wieczystego użytkowania. 

Dzisiaj wpłaty z tego tytułu stanowią 2,3%. Gdyby bonifikata była w takiej wysokości, jak w niektórych 

miastach, to na pewno mieszkańcy byliby tym zainteresowani i Urząd Miasta miałby uporządkowaną 

gospodarkę gruntami.  

Zwrócił uwagę, że odnośnie modernizacji indywidualnych źródeł ciepła są wprowadzane do budżetu środki, 

których nie ma. Na ten temat są różne szkoły, np. niektóre samorządy wprowadzają te środki, jeżeli mają 

sensowne potwierdzenie, że na pewno one wpłyną. Natomiast inne samorządy czekają i wprowadzają te 

pieniądze do budżetu dopiero wtedy, gdy one się pojawiają. To powoduje, że potem nie ma wprowadzania, 

wyprowadzania środków i zmian budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Zwrócił uwagę na jeszcze jeden dość znaczący temat, tj. dochody z gospodarki komunalnej i ochrony 

środowiska, które stanowią 38,6% planu rocznego. Czy jest nadzieja, że w następnym półroczu dojdzie do 

realizacji zwiększenia tego planu, czy plan na koniec roku nie będzie wykonany?    

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że jeśli chodzi o dwa największe realizowane 

przedsięwzięcia inwestycyjne, to Radni otrzymując, co miesiąc materiały widzą zmiany proponowane do 

budżetu i do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W tym roku odnośnie inwestycji Bielskiego Domu Kultury 

było jedno zwiększenie w związku z koniecznością wykonania dodatkowych robót fundamentowych, które 

nie były zaprojektowane.  

Wyjaśnił, że zadanie „Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej” jest kilkuelementowe. Jest to 

wykonanie kanałów sanitarnych, wykonanie wodociągu oraz nawierzchnia. Jeszcze nie wszystkie przetargi 

były poogłaszane. Dopiero po ogłoszeniu przetargów i po zapoznaniu się z ofertami od firm wykonawczych, 

będzie można ocenić, czy to spowoduje wzrost kosztów.  

Zwrócił uwagę, że rosną koszty pracy, energii i koszty pozyskania surowców. Niedawna sytuacja w Arabii 

Saudyjskiej, tj. ostrzelanie rafinerii też na to się przekłada, ponieważ asfalt robi się z ropy. Jeżeli cena ropy 

będzie wyższa to należy spodziewać się, że wykonawcy podniosą swoje ceny. Jest to sytuacja globalna, nie 

tylko w Bielsku Podlaskim, ale również w innych samorządach, które prowadzą inwestycje wieloletnie.  

Dodał, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej jest rozpisane 

na poszczególne lata. 

Poinformował, odpowiadając Panu Radnemu Charytonowi, że w Urzędzie Miasta gospodarka gruntami jest 

dobrze prowadzona i też jest dobrze uporządkowana gospodarka mieszkaniami. Nie ma praktycznie 

tygodnia, żeby mieszkańcy nie zgłaszali się w celu skorzystania z bonifikaty. W związku z tym nie wie skąd 

Pan Radny miał taką informację, że mieszkańcy nie chcą z tego korzystać.  

 

Radny Stanisław Charyton (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że posiada informację, którą uzyskał od Pana 

Burmistrza.  
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Poinformował, że nie wypowiadał się na temat pracy Urzędu. Natomiast powiedział o tym, że gdyby ta 

sytuacja szła w takim trybie, jak mówił Pan Burmistrz i przy zainteresowaniu mieszkańców zeszły te prawa 

wieczystego użytkowania, to na następne lata byłby spokój.  

Dodał, że chce odczytać następujący zapis z Informacji – „Wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa 

własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości w okresie sprawozdawczym na plan 

2 517 000 zł osiągnięto dochody w wysokości 57 855 zł, co stanowi 2,3% planu rocznego - dochody 

majątkowe”.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że budżet konstruuje się na cały rok, 

więc zakładane wpływy radni będą oceniali pod koniec roku, lub na początku przyszłego roku.  

Poinformował, że podejmując uchwałę radni dali mieszkańcom prawo do płacenia dopiero w lutym 

przyszłego roku i wiele osób z tego prawa będzie korzystało. Nie ma żadnych kar za to, że to będzie później 

zapłacone.  

 

                   Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję. Stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją o realizacji budżetu miasta Bielsk 

Podlaski za I półrocze 2019 roku. 

 

                  Rada Miasta zapoznała się z Informacją z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2019 r. 

  

5. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 5 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 6 

do protokołu). Poinformował, że wpłynęła autopoprawka do projektu uchwały (autopoprawka do projektu 

uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Dodał, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3B do protokołu). Poinformował, że 

tradycyjnie w tym punkcie głos zabierze Pani Skarbnik, która omówi proponowane zmiany. Te zmiany będą 

dotyczyły również kolejnego punktu, tj. uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że przedkładając projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta na 2019 rok oraz projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta 

na lata 2019-2027 wraz z autopoprawkami, wnioskuje się o wprowadzenie dochodów w ogólnej  

kwocie 110 835 684 zł. Jest to spadek o 1 895 206 zł. Po stronie dochodów bieżących następuje wzrost  

o 2 104 314 zł głównie z tytułu rozdysponowania środków otrzymanych z różnych dofinansowań z Urzędu 

Wojewódzkiego. W tej kwocie mieści się również zwiększenie o 361 930 zł części oświatowej subwencji 

ogólnej.  

Poinformowała, że dochody majątkowe spadają o 3 999 520 zł głównie za sprawą przesunięcia planu 

wydatków z roku 2019 na rok 2020, 2021, 2022 w realizacji inwestycji wieloletnich. Proporcjonalnie do 

przesunięcia harmonogramów realizacji tych inwestycji, zmniejsza się również wartość zaplanowanych 

dochodów. Wzrost o 870 483 zł wynika z otrzymanej dotacji ze środków Funduszu Dróg Samorządowych. 

Umowa nie jest jeszcze podpisana, ale jest informacja, że będzie takie dofinansowanie. W związku z tym, 

żeby móc podpisać umowę o dofinansowanie i nie zwoływać Rady Miasta w celu uzyskania pozwolenia na 

wprowadzenie tych planów, to już w tej chwili wnioskuje się o ujęcie po stronie dochodów tego 

dofinansowania, które będzie refundacją wydatków poniesionych w 2019 roku. Inwestycja będzie 

realizowana jeszcze w roku 2020 i 2021. W tych latach Miasto będzie otrzymywało dofinansowanie 

proporcjonalnie do ponoszonych wydatków. Wartość inwestycji w ul. Ogrodowej została zwiększona ze 

względu na to, że ujęto do tej inwestycji również budowę ul. Wschodniej na odcinku od ul. Kleeberga do  

ul. Ogrodowej.  

Poinformowała, że wydatki ogółem wynoszą 125 979 529 zł i jest to spadek o 13 088 004 zł. Spadek 

następuje głównie po stronie wydatków majątkowych, ponieważ wydatki bieżące zmieniają się tylko  

o 24 tys.zł na plus. Pozostałe wydatki bieżące to jest rozdysponowanie wyżej wymienionych dochodów.  
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Dodała, że poszczególne kwoty na inwestycje są odzwierciedlone w załączniku nr 2 do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Są tam rozpisane harmonogramy inwestycji wieloletnich. Zmiany następują z tytułu 

przesunięcia realizacji w czasie.  

Poinformowała, że wynik budżetu na skutek zaproponowanych zmian to deficyt w kwocie 15 143 845 zł. 

Ten deficyt zostanie pokryty z nowych kredytów i pożyczek. Kredyty i pożyczki w poprzedniej uchwale 

były na poziomie ponad 21 mln.zł. Deficyt spada do 15 mln.zł, więc do tej kwoty ogranicza się wartość 

planowanych kredytów, pożyczek, ewentualnie innych środków zwrotnych. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko otworzył dyskusję.  

         

Radna Iwona Kołos zwróciła się z pytaniem - czy zmniejszenie o 2 799 177 zł na uporządkowanie 

gospodarki wodno-ściekowej na terenie miasta Bielsk Podlaski wiąże się z tym, że nie zamknie się pewnych 

inwestycji planowanych na rok 2019? Mieszkańcy pytają – czy w tym roku będą zamknięte te ulice, na 

których zdjęto nawierzchnię asfaltu i obecnie są tam duże zadołowania? Czy w związku z tym mieszkańcy 

będą musieli rok przeczekać?  

Zwróciła się, aby Pan Burmistrz wypowiedział się w tej sprawie oraz odnośnie ul. Strzelniczej, ponieważ 

mieszkańcy dostali chyba złą informację na temat tej ulicy. Natomiast Pan Burmistrz przekazał na Komisji 

Oświaty, że cała ul. Strzelnicza jest brana pod inwestycję, a nie tylko jej fragment. Tak jest też  

w dokumentach. 

     

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że kwota dwóch milionów złotych dotycząca 

uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej i przesunięcia wydatków tegorocznych na przyszły rok 

wynika z tego, że nie zostały skonsumowane przetargi. Dwa razy był ogłaszany przetarg na wykonanie 

nawierzchni, do którego nikt się nie zgłosił. Jeżeli zostanie ogłoszony następny przetarg i pojawi się firma, 

która chce położyć asfalt, bądź kostkę to wtedy będzie można to zrobić. Natomiast wykonawca inwestycji, 

który realizuje kanały jest zobowiązany do tego, żeby dbać o stan nawierzchni.  

Dodał, że zdaje sobie sprawę, że jeżeli jest zruszona podstawa to, co pewien czas trzeba wykonać dodatkowe 

prace, żeby drogę o nawierzchni gruntowej doprowadzić do stanu używalności.  

Stwierdził, że nie wie, z czego mogą wynikać wątpliwości dotyczące ul. Strzelniczej. Patrząc na 

dokumentację widać, że jest cała ulica. W ul. Strzelniczej na niektórych odcinkach kanalizacja jest  

z bocznych uliczek. Być może na podstawie tego ktoś wyciągnął wniosek, że nie będzie robionej kanalizacji. 

Poinformował, że zawsze starają się zrobić dokumentację kompleksowo.  

    
                  Wobec braku kolejnych chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta 

na 2019 r.  

  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk,  

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Danuta Karniewicz 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 15, przeciw - 0, wstrzymujących się - 3, podjęła 
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Uchwałę Nr XII/109/19 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

 

6.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

     Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą  kwoty  długu i spłat zobowiązań na  lata   

     2019-2027. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 6 dotyczy podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027 (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu). Dodał, że wpłynęła autopoprawka do projektu uchwały 

(autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu). Poinformował, że wszystkie 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3C 

do protokołu). Otworzył dyskusję. 

             

              Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk,  

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Danuta Karniewicz 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 15, przeciw - 0, wstrzymujących się - 3, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/110/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu  

i spłat zobowiązań na lata 2019-2027 

    (uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały  

       budżetowej Miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 7 dotyczy podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta Bielsk Podlaski (wniosek i projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią 

załącznik nr 3D do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                  Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta 

Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/111/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały  

budżetowej Miasta Bielsk Podlaski 

       (uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 

8.  Podjęcie  uchwały w  sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na  

       2020 rok. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 8 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 2020 rok (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią 

załącznik nr 3E do protokołu). Otworzył dyskusję.  

Poinformował, że do dyskusji w tym punkcie zgłosił się Pan Poseł Jacek Bogucki oraz Pan Radny Sejmiku 

Wojewódzkiego Igor Łukaszuk, ale najpierw głos zabiorą radni.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos zwróciła się z pytaniem - czy względem roku 2019 zostały wprowadzone jakiekolwiek 

zmiany w kierunkach polityki społeczno-gospodarczej miasta, czy to jest kontynuacja? Czy Pan Burmistrz 

widzi pewne zmiany, nowości? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że przepisy są takie same, jak w roku poprzednim oraz 

dwa lata temu, więc trudno cokolwiek zmieniać.  

Zwrócił uwagę, że w jednym roku pozyskuje się więcej dofinansowań zewnętrznych, w innym roku mniej. 

Nie wiadomo jeszcze jak będzie z wpływami podatkowymi, które Minister Finansów przeznaczy na przyszły 

rok. To są te elementy, o których mówi ustawa i muszą one znaleźć się w tym dokumencie, jakim jest 

uchwała na temat polityki społeczno-gospodarczej.  

Zwrócił uwagę, że na sesji jest przedstawiciel, który stanowi prawo, więc może trochę więcej powiedziałby, 

czy będzie coś nowego.  

Dodał, że ustawa o samorządzie też się zmienia i tam pojawiają się różnego rodzaju zmiany, np. dotyczące 

Budżetu Obywatelskiego.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko udzielił głosu Panu Jackowi Boguckiemu Posłowi na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej. 
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Poseł na Sejm RP Jacek Bogucki podziękował za możliwość wzięcia udziału w sesji Rady Miasta Bielsk 

Podlaski i za możliwość zabrania głosu. Stwierdził, że kierunki polityki gospodarczej i społecznej, kierunki 

rozwoju każdego miasta to jeden z najważniejszych dokumentów. Mówi to, jako samorządowiec, bo ciągle 

czuje się samorządowcem i ma o rok dłużej stażu samorządowego niż stażu parlamentarnego. Poza tym jego 

pierwsze doświadczenie polityczne to były samorządy w latach 90-tych, tj. na początku, kiedy była 

budowana samorządność w Polsce.  

Zwrócił uwagę, że Pan Burmistrz wspomniał o tym, że na działania samorządu duży wpływ ma to, co 

zostanie uchwalone w Parlamencie. W tej kadencji już niewiele da się zrobić. Ma być jeszcze jedno 

posiedzenie Sejmu i pewne ustawy zostaną uchwalone. W przedstawionym porządku obrad nie ma 

radykalnych zmian, które wpływają na dochody samorządów, czy na wykonywanie zadań samorządów.  

Jednak pewne rozwiązania, które są zapowiadane w najbliższym czasie np. dotyczące sfery podatkowej, 

podatku dochodowego wpłyną na dochody jednostek samorządu terytorialnego.  

Stwierdził, że samorządy są jednym z najważniejszych ogniw władzy publicznej. Państwo nie poradziłoby 

sobie tak dobrze, gdyby nie udało się 30 lat temu zbudować samorządów i potem uruchomić kolejnych ich 

szczebli. Chodzi tu o szczeble w zakresie wielkości terytorialnej, a nie wzajemnej zależności.  

Zwrócił uwagę, że w ostatnich latach dochody samorządów rosły zdecydowanie szybciej niż inflacja. Pan 

Burmistrz wspominał o kosztach budowy dróg i o tym, co w tym zakresie działo się w ostatnich latach. 

Często koszty inwestycji rosną szybciej niż dochody nawet, jeśli one rosną szybciej niż inflacja. W związku 

z tym Rząd i Parlament w ostatniej kadencji przyjął dodatkowe wsparcie dla samorządu w postaci nowego 

programu Funduszu Dróg Samorządowych. Nasze województwo jeszcze nigdy w historii nie dostało tak 

wysokiej kwoty. Jest to ponad 400 mln.zł na najbliższy okres dwóch lat, bo mówi się tu o roku 

realizacyjnym 2019-2020. We wcześniejszych latach, jeśli do samorządów z różnych programów trafiało na 

drogi samorządowe 50-60 mln zł w naszym województwie to już był dobry rok. Teraz jest 8-krotnie więcej. 

Jest to wysokie wsparcie. Samorządy mogą sięgać po wyższe niż 50% dofinansowanie, co do tej pory nie 

było częste. Na ogół progi dochodowe decydują o wysokości dofinansowania, a miastom trudno spełnić 

progi dochodowe poniżej średniej, ponieważ gminy miejskie mają dochody statystycznie wyższe niż gminy 

wiejskie. To dobrze, że udało się Panu Burmistrzowi i Radzie jeszcze na dzisiejszym posiedzeniu przesunąć 

środki na udział własny w zakresie inwestycji dofinansowywanych z Funduszu Dróg Samorządowych.  

Dodał, że jest przekonany, że w następnych latach ten Fundusz będzie utrzymywany, co najmniej na tym 

poziomie. Będzie to też wymagało od samorządu dużego wysiłku w zakresie przygotowania inwestycji  

i znalezienia wkładu własnego. 

Poinformował, że chciałby wspomnieć o inwestycji o drodze nr 19. Nigdy dosyć rozmów na każdy trudny 

temat. S19 od 30 lat nie ma szczęścia do realizacji. Były okresy, kiedy ta droga znajdowała się już  

w planach. Śp. Prezydentowi Lechowi Kaczyńskiemu udało się doprowadzić do porozumienia pomiędzy 

kilkoma krajami Europy Wschodniej, żeby powstała ta inwestycja z północy na południe. Jednak były też 

głosy często padające w Polsce wśród polityków, że ta droga to jest łączenie biedy z biedą i ta droga jest 

nikomu niepotrzebna. Nawet jeden z twórców partii opozycyjnej odważył się powiedzieć, że tu inwestować 

nie ma sensu, bo Podlasie trzeba zalesiać.  

Stwierdził, że ma nadzieję, że już nigdy nie wróci ten pomysł na rozwój kraju, aby rozwijać tylko zachodnią 

część i tylko największe ośrodki, lecz kraj będzie rozwijał się równomiernie. W związku z tym trzeba 

wyrównywać różnice i trzeba większego dofinansowania dla ośrodków, które do tej pory nie miały swojej 

szansy.  

Zwrócił uwagę, że dzisiaj przygotowanie inwestycji drogowej trwa kilka lat. Sama realizacja jest możliwa do 

zamknięcia w ciągu jednego roku, jeśli nie jest to odcinek zbyt duży i skomplikowany. W przypadku dróg 

krajowych czasem są to 2-3 lata. Zdecydowanie krócej trwa realizacja inwestycji niż jej przygotowania.  

Tak samo jest w przypadku dróg krajowych szczególnie, jeśli zaczynają one przebiegać przez obszary 

chronione, a takie obszary są w naszym województwie.  

Dodał, że ostatnio temat dotyczący tej drogi zaczął na nowo ożywać. Warto o tym rozmawiać i warto się 

spotykać. Korzystając z okazji chce zaprosić Radnych i Pana Burmistrza na spotkanie z udziałem Dyrekcji 

Generalnej Dróg Krajowych i Autostrad oraz z udziałem przedstawicieli Ministerstwa. Wszystko wskazuje 

na to, że w przyszłym tygodniu takie spotkanie uda się zorganizować. Już teraz zaprasza do udziału, żeby 

podyskutować o tym, jak szybko ta droga może być zrealizowana, jaki będzie miała przebieg i jakie  

w związku z tym utrudnienia w czasie realizacji. Poza tym, co może uczynić samorząd Bielska Podlaskiego  

i samorządy gmin, przez które ta droga będzie przebiegać, żeby realizację ułatwić oraz jak mogą 

wykorzystać tą realizację do planowania swoich przyszłych inwestycji. Drogi to jest sieć i muszą być 

dojazdy, muszą być inne drogi, które łączą się z tą główną arterią. Dla wschodniej części województwa 
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droga S19 jest to główna arteria komunikacyjna. Są dwie drogi S8 i S19, które są strategiczne z punktu 

widzenia województwa. S8 do Białegostoku już widać jak zmieniła możliwości komunikowania się dla tych, 

którzy z niej korzystają. Jeden z Wiceministrów Infrastruktury kilka lat temu na spotkaniu w Białymstoku na 

pytanie - kiedy będzie realizowana droga S8 i S19, odpowiedział wobec przedsiębiorców w Izbie 

Przemysłowo-Handlowej – „Ta droga powstanie wtedy jak zbudujemy z Warszawy na zachód i z Warszawy 

na południe, bo jak tamtych nie zbudujemy to gdzie wy pojedziecie tą swoją drogą”. Będąc na tym spotkaniu 

powiedział Panu Ministrowi, że nie mają zamiaru stąd wyjeżdżać i chcą tu żyć. Ministrowi Infrastruktury 

wypadałoby rozumieć, że ze względu na ruch ciężarowy to drogi na zachodzie powodują, że potem na tej 

jednej skupia się cały ruch z południa i z zachodu. To pokazuje, że czasem nie było zbyt wielkiego 

zrozumienie dla rozwoju Polski Wschodniej wśród polityków bardziej odległych od naszego regionu.  

Dodał, że ze względów rodzinnych będzie częściej odwiedzał Bielsk Podlaski. Wcześniej, jako jeden  

z 10 parlamentarzystów Prawa i Sprawiedliwości bywał tu rzadziej. Wynikało to z tej zasady, że obszar 

wyborczy, a jednocześnie województwo w przypadku wyborów do Sejmu, jest dzielone w zakresie działania 

i tutaj częściej był Minister Dariusz Piontkowski oraz zajmował się kwestiami dotyczącymi Bielska 

Podlaskiego.  

Podziękował za możliwość zabrania głosu i jeszcze raz zaprosił na spotkanie. Radnym, Panu Burmistrzowi  

i wszystkim zainteresowanym zostanie przekazana informacja o miejscu i terminie spotkania.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 9
44

 z sali obrad wyszedł radny Krzysztof Grygoruk i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 17 radnych. Radny Krzysztof Grygoruk na salę obrad powrócił o godzinie 9
45

 i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 18 radnych. O godzinie 9
51

 z sali obrad wyszedł radny Krzysztof Grodzki i od  

tej pory w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący RM Tomasz Sulima (Ad Vocem) stwierdził, że cieszy się, że Parlamentarzyści są na 

sesjach Rady Miasta. To znaczy, że interesują się oni naszym miastem i regionem. Szkoda, że jest to raz na  

4 lata tuż przed wyborami.  

Zwrócił się z pytaniem – czy Pan Poseł stał w korku, ponieważ miasto od wielu tygodni jest zablokowane? 

Wynika to z inwestycji spółek Skarbu Państwa. Są to inwestycje bardzo potrzebne. Jedna z nich to 

inwestycja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na rzece Lubce i ta inwestycja się zakończyła.  

Obecnie miasto jest sparaliżowane przez inwestycję innej spółki Skarbu Państwa, tj. PKP. Te inwestycje nie 

są zależne od Burmistrza i od Miasta.  

Poinformował, że 4 lata temu na sesji tuż przed poprzednimi wyborami też byli Parlamentarzyści, kandydaci 

z Platformy i zbierali podpisy pod drogą S19. Natomiast w mediach pojawiła się wypowiedź Posła 

Krzysztofa Jurgiela, że nie będą zbierane podpisy i jeśli PiS wygra wybory to do 2020 roku droga S19 będzie 

zbudowana. Niestety, nie jest. Ta droga jest bardzo potrzebna i nie tylko ona. Dwa lata temu odbyło się 

spotkanie konsultacyjne z mieszkańcami miasta w sprawie łącznika DK 66. Jest to też ważna droga.  

To spotkanie było druzgoczące dla Dyrekcji, ponieważ okazało się, że zupełnie nie uwzględniono potrzeb 

mieszkańców. Mieszkańcy zbudowali sobie domy w Studziwodach w pięknym, zalesionym miejscu po to, 

żeby nie mieszkać tuż przy nasypie, przy łączniku tej drogi.  

Poinformował, że obecnie temat jest w podlaskim RDOŚ.  

Stwierdził, że chciałby, aby Parlamentarzyści mogli zająć się tymi tematami, ponieważ Miasto nie jest  

w stanie tego typu inwestycji przeprowadzić. 

Dodał, że spotyka się również z propozycjami, aby w mieście powstał wiadukt. Miasto jest położone  

w niecce. Są już czujniki miejskie, więc wiadomo, że często są przekroczone normy pyłów PM 2,5, PM 10  

i powietrze jest gorsze niż na Śląsku. W dużej mierze wynika to z tranzytu. Przez miasto przebiega tranzyt  

z północy na południe, z południa na północ i w tym smogu żyją mieszkańcy Bielska. Miasto nie jest w 

stanie stworzyć wiaduktu. Ten wiadukt mógłby przechodzić przez majątek PKP.  

Uważa, że dwie inwestycje, które teraz powodują korki są bardzo potrzebne dla miasta, ale zostały źle 

przygotowane, ponieważ najpierw powinna powstać droga S19. Ma nadzieję, że powstanie ona szybciej niż 

za 4 lata, kiedy prawdopodobnie znowu spotkają się przed wyborami. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 9
59

 na salę obrad powrócił radny Krzysztof Grodzki i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił uwagę, że idą wybory, więc trzeba się pokazać i trzeba poprosić. 

Poinformował, że pierwsza sprawa, którą poruszył Przewodniczący Sulima dotyczy korków. Te korki sięgają 
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do Proniewicz i mają 6-7 kilometrów cały tydzień. Nikt tym nie interesuje się. Ta sprawa jest nie tylko do 

Posła, ale tak samo do Radnego Sejmiku. Tak ważny węzeł, który przebiega przez Bielsk nikogo nie 

interesuje.  

Zwrócił uwagę, że dopóki nie dojdzie w Sejmie do porozumienia między Posłami i sami Posłowie nie 

dogadają się, to tej drogi S19 nie będzie. Ta sprawa ciągnie się około 20 lat. Można przecież dojść do 

porozumienia szczególnie dzisiaj, gdy rządzi PiS i ma wszystko w ręku.  

Dodał, że w mieście pękają budynki, nie można przejść ul. Piłsudskiego. 

Zwrócił uwagę, że dzisiaj PiS ma władzę i prawdopodobnie będzie mieć po wyborach. Jest prośba o to, żeby 

zrobić tą drogę.     

 

Radny Piotr Wawulski zwrócił się z pytaniem – jak Pan Poseł chciał przez 4 lata walczyć o drogę S19, jeśli 

na stronie poselskiej sejm.gov.pl, tj. przynależność do komisji, interpelacje, zapytania, pytania, sprawy 

bieżące - brak aktywności. Przez cztery lata Pan Poseł nie złożył żadnej interpelacji i zapytania. 

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że była na tym spotkaniu, o którym mówił Pan Tomasz. Było 

to dwa lata temu i wówczas na tym spotkaniu padło stwierdzenie Pana Burmistrza – „Czekaliśmy tyle na 

S19, poczekamy jeszcze 2 lata”.  

Poinformowała, że odnośnie wiaduktu, o który prosiła, będzie skierowane wystąpienie o wybudowanie 

wiaduktu w ciągu ul. Mickiewicza i ul. Wojska Polskiego. Ten wiadukt jest potrzebny mieszkańcom zatorza. 

Mieszkańcy o to prosili i miało to być przedłużenie ul. Brańskiej, a nie ul. Wojska Polskiego. Ta odpowiedź 

w sprawie wiaduktu wygląda na żart. Jeśli odpowiada się, to należy odpowiadać uczciwie.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) poinformował, że był na kilkunastu spotkaniach 

dotyczących S19 i łącznika drogi krajowej 66. Te spotkania były organizowane przez Generalną Dyrekcję  

w Białymstoku, jak również organizowane w Bielsku Podlaskim oraz były spotkania organizowane przez 

mieszkańców, ponieważ jest to bardzo duży problem. Chciałby wyjaśnić, o co chodziło z tą wypowiedzią 

podczas spotkania, o której powiedziała Pani Radna. Mieszkańcy Bielska prosili o to, żeby inaczej 

narysować drogę, a Generalna Dyrekcja upiera się, że są trzy kreski i nie będzie czwartej. Minęło dwa lata,  

o których mówił, żeby poczekać. Czy nie można było narysować tej czwartej kreski i pójść trochę bardziej 

na południe, żeby było to mniej inwazyjne dla mieszkańców? Generalna Dyrekcja mogła to zrobić, gdyby 

chciała. Natomiast dzisiaj nic się nie zmieniło, oprócz tego, że zawiązał się komitet protestacyjny  

i skierowano pisma do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.  

Poinformował, że miesiąc temu był na Podlaskim Forum Gospodarczym w Suwałkach i tam rzecznik 

prasowy Generalnej Dyrekcji powiedział, że w 2024 roku cały odcinek będzie zrobiony.  

Stwierdził, że trudno do tego się odnieść, ponieważ nie ma pozwolenia na budowę, nie ma pozytywnej opinii 

Ochrony Środowiska.  

Zwrócił uwagę, że trzeba zrobić wszystko ponad podziałami. Jeśli tutaj nie dojdzie się do porozumienia, to 

nikt w Warszawie za nas tego nie zrobi.  

Dodał, że drogę 19 i łącznik 66 trzeba traktować razem. Tutaj odnośnie drogi 19 protestów nie ma, a jest 

tylko problem z fragmentem, który ma przejść przez Studziwody. Gdyby była dobra wola, to przez dwa lata 

można było znaleźć rozwiązanie, które pogodziłoby interes mieszkańców, ale również dałoby inwestorowi 

realne ruchy, co dalej zrobić.  

Poinformował, odnosząc się do kwestii dotyczącej wiaduktów, że w 2014 roku poprzedni Zarząd 

Województwa otrzymał taką informację, ponieważ były pieniądze na kolej. PKP i Generalna Dyrekcja 

dostały prośbę, żeby zająć się inwestycją.  

Stwierdził, że trzeba rozmawiać i trzeba szukać realnych rozwiązań, które posuną sprawę do przodu.  

Ma nadzieję, że na tym spotkaniu z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji usłyszy się konkret.  

Podkreślił, że Bielsk jest tranzytem. Przez miasto przejeżdża kilka tysięcy ciężkich samochodów, kilkaset 

samochodów osobowych, dla których jest to tylko punkt na mapie. Natomiast tu mieszkają ludzie i na 

mieszkańcach odbija się ten korek, zamknięty szlaban, a nie na kierowcy, który tylko przejeżdża przez 

Bielsk. 

Stwierdził, że ma nadzieję, że wszyscy tutaj są za tym, żeby sprawa S19 w końcu poszła do przodu, ale 

trzeba też pamiętać o DK 66.   

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska stwierdziła, że trzeba się zastanowić nad tym, kto 

powinien wyłożyć środki na sfinansowanie m.in. wiaduktu i innych inwestycji, które ułatwią komunikację  
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w Bielsku. Przez teren miasta prawie w połowie przebiega linia kolejowa. Teraz tory będą nowocześniejsze, 

szybsze, lepsze i będzie więcej przewozów towarowych. W związku z tym uciążliwość dla mieszkańców 

będzie bardzo duża. Jeżeli ktoś na terenie miasta Bielska Podlaskiego robi interes, to powinien za to płacić. 

Natomiast, jeżeli nie płaci wprost, to powinien wykładać pieniądze na inwestycje, które ułatwią komunikację 

samochodową w Bielsku. Poza tym trzeba zwrócić uwagę, że Bielsk Podlaski przecina droga krajowa i droga 

wojewódzka, a wszystkie drogi miejskie są z boku. Przez miasto przejeżdża olbrzymia ilość samochodów.  

Z badań przeprowadzonych w 2015 roku wynika, że natężenie ruchu samochodowego wynosiło około  

18 tysięcy samochodów na dobę. Teraz tych samochodów jest zdecydowanie więcej, około 20 tysięcy na 

dobę.  

Poinformowała, że Miasto wnioskowało o aktualizację planu transportowego. Były kłopoty  

z umiejscowieniem tych planów i żądań, m.in. wiaduktu.  

Zwróciła uwagę, że Miasto odpowiada za drogi miejskie. Natomiast na terenie miasta jest Kolej oraz są 

drogi wojewódzkie i krajowe. W związku z tym budżet państwa i budżet województwa podlaskiego 

powinien pomóc Miastu w rozwiązaniu problemu komunikacyjnego. Miastu należą się środki na 

wybudowanie inwestycji, które ułatwią życie mieszkańcom.   

Podkreśliła, że droga S19 jest bardzo potrzebna. Na pewno pomoże ona wyprowadzić, zmniejszyć ruch 

samochodów ciężarowych, jednak nie zmniejszy ruchu lokalnego, ponieważ tych samochodów jest bardzo 

dużo. W związku z tym potrzebny jest wiadukt i potrzebne są nowoczesne drogi na terenie miasta, albo 

generalnie uporządkowanie sytuacji z drogami. Bielsk nie jest jedynym miastem, przez które przebiegają 

tory. Kolej powinna wykładać pieniądze na różnego rodzaju inwestycje, które będą usprawniały 

komunikację i powodowały, że komunikacja kolejowa nie będzie uciążliwa dla mieszkańców.  

 

Radny Aleksander Bożko poinformował, że od 1990 roku też jest radnym i widzi zmiany, które zaistniały. 

Reforma samorządowa przyniosła chyba najlepsze efekty ze wszystkich zmian, które były robione.  

Zwrócił uwagę, że samorząd od 1990 roku przechodził różne koleje, miał i ma uprawienia. Jest tutaj prośba, 

żeby nie ograniczać możliwości działania dla samorządu, bo samorząd wie jak najlepiej dzielić te pieniądze, 

które są. To też dotyczy innych kompetencji, ponieważ były zachcianki w tym okresie czteroletnim, żeby 

zmniejszyć działania samorządu terytorialnego.   

Zwrócił uwagę, że już tyle lat jest bardzo ostra polemika na temat drogi 19, a szczególnie obwodnicy.  

W mieście powstaną jeszcze większe korki na przejeździe, ponieważ została odnowiona kolej do Hajnówki. 

Dotyczy to szczególnie przewozu towarów. Jeżeli zwiększy się ilość pociągów, to będą większe utrudnienia 

w Bielsku. Wtedy kolejki będą nie po 7 km, ale po 15 km, ponieważ bardzo szybko przybywa transportu 

kołowego.  

Zwrócił uwagę, że w 2015 roku poprzedni Rząd przyjął strategię budowy drogi 19, ale później to wszystko 

się rozmydliło.  

Podkreślił, że szczególnie chodzi o obwodówkę, która jest bardzo ważna dla użytkowników tutaj 

przemieszczających się.  

Dodał, że trzy lata temu powiedział o tym, że w Bielsku będzie trzeba robić protesty i utrudniać ruch.  

Jeżeli zostanie to pokazane w telewizji w Polsce, to wtedy władze decydujące o tej sprawie może pomyślą  

i szybciej dojdzie do realizacji.   

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10
20

 z sali obrad wyszedł radny Eugeniusz Simoniuk i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że chce zwrócić uwagę na jeszcze jeden problem komunikacyjny, 

który dotyczy drogi krajowej nr 66. Ta droga przebiega przez całe miasto i przez teren miasta odbywa się 

ruch w kierunku bardzo dużej inwestycji spółki IKEA. Jest to ciężki transport z różnych kierunków, nie 

tylko z terenu hajnowskiego, ale również spod Sokółki, Krynek i z południa Polski są bardzo ciężkie 

transporty drewna do przeróbki w spółce IKEA. Nie można zapominać o tym, że droga 66 prowadzi do 

jednego z większych, a w przyszłości prawdopodobnie największego przejścia granicznego ze Wschodnią 

Europą w Połowcach. To nakłada się dodatkowo na problemy komunikacyjne. Łącznik, który miał być 

dawno wybudowany między drogą 66 a 19, w tej chwili ze względów ekologicznych jest sprawą niebyłą.  

 

Poseł na Sejm RP Jacek Bogucki stwierdził, że ta dzisiejsza dyskusja pokazuje jak potrzebna jest debata  

i spotkanie, ponieważ narosło dosyć dużo problemów dotyczących tej inwestycji. O tej drodze mówiło się 

nawet 30 lat, ale do tej pory było to tylko mówienie.  
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Poinformował, że był tu zarzut, że nie występował z interpelacją w tej sprawie, więc chciałby odczytać 

fragment z odpowiedzi na interpelację z 6 sierpnia 2015 roku. Z grupą posłów wystąpili w sprawie tej drogi  

i otrzymali następującą odpowiedź – „Definiowanie sieci TEN-T było przedmiotem uzgodnień z Komisją 

Europejską, gdzie określono przebieg głównych szlaków komunikacyjnych biorąc pod uwagę kwestie 

rozwiązań komunikacyjnych i połączeń głównych ośrodków gospodarczych. Odcinek S19 Białystok - Lublin 

znalazł się w sieci kompleksowej TEN-T realizacja do 2050 roku”. Tą odpowiedź podpisał Paweł Olszewski 

Sekretarz Stanu. Była to połowa roku 2015, czyli poprzednia kadencja.  

Poinformował, że przez większość tej kadencji był Sekretarzem Stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi. Będąc członkiem Komitetu Stałego Rady Ministrów spotykał się z Wiceministrami, pierwszymi 

zastępcami wszystkich Ministrów na posiedzeniach Komitetu Stałego, gdzie uzgadnia się decyzje rządowe 

przed posiedzeniami Rządu. Dziwne byłoby, gdyby występował z interpelacjami do tych kolegów, z którymi 

spotyka się na co dzień, w każdym tygodniu, bo posiedzenia Rady Ministrów i Komitetu Stałego Rady 

Ministrów są cotygodniowo. Na tych posiedzeniach mógł ich zapytać, ale były też wspólne wystąpienia grup 

posłów. 

Dodał, że jeśli chodzi o kwestie obecnego stanu, to może podać informację uzyskaną kilka dni temu  

z Dyrekcji Generalnej Dróg Krajowych i Autostrad. Odcinek Ploski - Chlebczyn z odcinkiem drogi krajowej 

66 obwodnica Bielska Podlaskiego długość 67,7 km plus 5,95 km umowa na prace projektowe w tym 

zakresie 7 marca 2016 roku. Było to 4 miesiące po powstaniu Rządu Prawa i Sprawiedliwości. 4 stycznia 

2019 r. po prawie 3 latach prac został złożony wniosek do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska i jest 

przewidywany termin wydania decyzji w tym roku, ale możliwe są protesty komitetów społecznych od 

wydanej decyzji. Trzeba pamiętać, że w zakresie decyzji środowiskowych procedura jest długa i umożliwia 

właściwie każdemu obywatelowi, każdej organizacji oprotestowywanie takich inwestycji i to przeciąga się 

na kolejne lata. Są środowiska ekologiczne, które poprzednio zablokowały obwodnicę Augustowa i przez to 

Augustów już nigdy nie będzie miał obwodnicy.  

Stwierdził, że należy się cieszyć z różnych form ochrony przyrody, ale w przypadku realizacji inwestycji są 

one też problemem.  

Dodał, że w piątek stał w korku i gdyby nie Policja, która kierowała ruchem, to ten korek byłby o kilka 

kilometrów dłuższy.  

Zwrócił uwagę, że każda inwestycja to utrudnienia. Nie ma prac budowlanych, które nie powodują 

utrudnień.  

Poinformował, że koncepcja programowa inwestycji na koniec 2019 roku, przetarg w systemie projektuj  

i buduj w przyszłym roku. W związku z tym jest szansa, żeby w najbliższych latach ta inwestycja powstała,  

a nie w 2050 roku, jak planował poprzedni Rząd. 

Dodał, że już mówił o tym, dlaczego rzadziej bywał w Bielsku Podlaskim. W tej chwili ma 4 biura poselskie, 

które są w Siemiatyczach, w Wysokiem Mazowieckiem, na Ziemi Łomżyńskiej. W Bielsku Podlaskim za 

biuro poselskie odpowiadał Pan Minister Dariusz Piontkowski. Natomiast, jeśli Posłowie są zapraszani to 

przyjeżdżają na uroczystości. Chce podziękować Panu Burmistrzowi za zaproszenia, które wielokrotnie 

otrzymywał. Nie pamięta zaproszenia na sesję Rady Miasta, ale nie ma obowiązku zapraszania 

parlamentarzystów na sesje. Niektóre samorządy np. Suwałki przesyłają do posłów zaproszenia na każdą 

sesję. Z Bielska Podlaskiego nie było zaproszeń, więc przyjechał korzystając z informacji podanej na stronie 

internetowej.  

Stwierdził, że nie wiadomo jak w koncepcji będzie z przyszłością wiaduktu, czy będzie przekazany miastu  

i jaką kategorię otrzyma stary przebieg drogi. Jeśli byłaby to droga samorządowa, to czy z Funduszu Dróg 

Samorządowych nie można byłoby szukać wsparcia, nawet wyższego niż 50%. Zgodnie z zapisami 

Funduszu, Rząd ma prawo zwiększyć stopień dofinansowania, jeśli dana miejscowość nie spełnia kryteriów 

dochodowych. Dla Miasta udźwignięcie takiej inwestycji byłoby bardzo trudne, a wręcz niemożliwe.  

W związku z tym Kolej powinna w tym uczestniczyć, ponieważ jej też rozwiązuje to pewne problemy 

komunikacyjne. Jest przekonany, że jest tu pole do tego, żeby to się zmieniło, ale na pewno już po 

ostatecznym ustaleniu przebiegu obwodnicy i dróg dojazdowych do obwodnicy, także tej drogi 66. 

Dodał, że z wykształcenia jest inżynierem mechanikiem z eksploatacji pojazdów, więc bardziej od używania 

dróg niż ich budowania. Jednak w czasach samorządowych trochę dróg budował. Trzykrotnie udało mu się 

zdobyć laur pierwszego miejsca w kraju pod względem ilości zbudowanych dróg. Trochę inaczej niż 

niektórzy z radnych patrzy na samorząd. Być może, dlatego że od razu zaczynał od bycia wójtem, potem 

starostą, a więc od zarządzania. Gdy rozpoczynał swoją pracę, to w krótkim czasie był wójtem, 

kierownikiem zakładu komunalnego i kierownikiem przedsiębiorstwa w jednej osobie. Przepisy były takie, 
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że można było łączyć te funkcje, aby stworzyć podstawy rozwoju gospodarczego swojej gminy i jak 

najniższym kosztem zrealizować jak najwięcej.  

Stwierdził, że zawsze na samorząd spada największa część rozwiązywania problemów lokalnych.  

W czasach, gdy drogi wojewódzkie należały do administracji państwowej, to w jego powiecie budowano 

drogi wojewódzkie, które wojewoda dofinansowywał na poziomie 5-10%, a pozostałe 90-95% stanowiły 

środki gminy. To się zmieniło, ale z Pana Burmistrza, z Rady nikt nie zdejmie odpowiedzialności ludzkiej za 

wszystko, co dzieje się w mieście, za rozwój gospodarczy, za infrastrukturę, za tworzenie miejsc pracy, 

mimo że samorząd bezpośrednio nie tworzy miejsc pracy.  

Dodał, że reforma samorządowa się udała. Natomiast to nie jest kwestia ograniczania kompetencji, a wprost 

przeciwnie, ponieważ tych kompetencji ciągle przybywa. Czasami samorządowcy narzekają, że są nakładane 

dodatkowe zadania.  

Zwrócił uwagę, że jeden z Prezydentów powiedział w sytuacji bardzo niewłaściwej, że trzeba wierzyć, ale 

też kontrolować. Podobnie jest z samorządami. Musi być system kontroli. Gdyby system kontroli był lepszy 

to nie byłoby tego, co stało się ostatnio w Warszawie i Wisła nie byłaby zatruwana. Kontrola jest jednak 

potrzebna samorządom, ale nie może być na tyle uciążliwa, żeby utrudniać życie. Ma być to tylko 

sprawdzaniem, czy nie dochodzi do nieprawidłowości, które potem skutkują ogromnymi kosztami.  

Stwierdził, że może nie odpowiedział na wszystkie pytania, ale starał się naświetlić ten problem, który 

powinien być wspólnym problemem. Trudno obciążać Rząd Prawa i Sprawiedliwości, ostatni Rząd za 

zaniedbania. Po 4 miesiącach została podpisana umowa na realizację inwestycji. Były protesty, odwołania 

ekologów. Dobrze, że ostatni pomysł, który pojawił się w mediach, żeby Puszcza Białowieska była cała 

parkiem narodowym nie dotyczy powiatu bielskiego i Bielska. Niestety, dotyczy to Hajnówki. Ma nadzieję, 

że ten pomysł nigdy nie zostanie zrealizowany. Osobiście jest za ochroną środowiska, ale przede wszystkim 

najważniejszy jest człowiek.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10
25

 na salę obrad powrócił radny Eugeniusz Simoniuk i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 18 radnych. O godzinie 10
29

 z sali obrad wyszedł Przewodniczący RM Andrzej 

Roszczenko po uprzednim przekazaniu przewodniczenia obradom Wiceprzewodniczącemu Tomaszowi 

Sulimie i od tej pory w sesji uczestniczyło 17 radnych. Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko na salę 

obrad powrócił o godzinie 10
31 

i przejął przewodniczenie obradom. Od tej pory w sesji uczestniczyło  

18 radnych. O godzinie 10
36

 z sali obrad wyszedł radny Stanisław Charyton i od tej pory w sesji 

uczestniczyło 17 radnych. Radny Stanisław Charyton na salę obrad powrócił o godzinie 10
39 

i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Radny Województwa Podlaskiego Igor Łukaszuk stwierdził, że obecnie daleko odbiegło się od treści 

rozpatrywanego punktu, ale są poruszane ważne tematy, m.in. temat drogi nr 19. 

Zwrócił uwagę, że Pan Poseł bardzo wiele mówił o kontroli samorządów. Chcąc kontrolować samorządy to 

trzeba rozbudowywać aparat kontroli. Nie sądzi, aby władze centralne miałyby tym się zajmować.  

Uważa, że samorządy najlepiej wiedzą jak gospodarować i same dokładnie potrafią się rozliczyć. W takich 

środowiskach, jak gminy są też wewnętrzne mechanizmy kontroli. Są Rady, radni, którzy bacznie 

przyglądają się jak władza wykonawcza, czyli burmistrz, wójt gospodarują na danym terenie. 

Stwierdził, że jeśli chodzi o zwiększanie kompetencji dla samorządów, to tego nie nazwałby zwiększaniem 

kompetencji, lecz bardziej przerzucaniem odpowiedzialności za pewne sfery życia na samorządy a w ślad za 

tym nie idą finanse. Prawdą jest, że dochody samorządu wzrastały szybciej niż inflacja, ale koszty 

funkcjonowania samorządów rosły znacznie szybciej niż dochody. W związku z tym nie warto manipulować 

takimi zestawieniami. Każdy, kto ma do czynienia z samorządem wie, że coraz trudniej funkcjonuje się  

i coraz trudniej realizować zadania należące do samorządów. 

Stwierdził, że samorządy - tak, centralizacja - nie. Im mniej ingerencji władzy centralnej w to, co dzieje się 

tutaj, to tym lepiej. 

Zwrócił uwagę, że droga 19 to temat, który już od 30 lat funkcjonuje w obiegu publicznym i może tym 

łatwiej przyjmując taką długą perspektywę zdejmować odpowiedzialność za to, co dzieje się przez ostatnie  

4 lata. Natomiast chyba nic się nie dzieje. To już nie ten moment, żeby po 4 latach proponować spotkania 

konsultacyjne odnośnie drogi 19. Oczekiwano na to, że ta inwestycja ruszy i będzie konkretna pespektywa 

na jej realizację. Na ten moment ta perspektywa jest cały czas bardzo mglista i odległa.  

Dodał, że z dużym zadowoleniem przyjmował bardzo pewne deklaracje, że ta droga zostanie zbudowana. 

Niestety tej drogi nie ma, nawet nie ma projektów, planów w tym zakresie. Będzie to skutkowało tym, że 

inwestycja niestety zostanie odwleczona znowu o kolejne lata. 
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Zwrócił uwagę, że Pan Poseł miał możliwość kontaktowania się bezpośrednio z członkami Rządu, ponieważ 

pracował z ludźmi mającymi wpływ na tak wielkie inwestycje, jak drogi krajowe. Pan Poseł nie musiał  

w związku z tym pisać interpelacji, więc tym bardziej oczekiwano, że działania Pana Posła w tym zakresie 

będą skuteczniejsze.   

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10
41

 z sali obrad wyszedł radny Piotr Wawulski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poprosił radnych o elektroniczne potwierdzenie obecności.  

 

                Następnie Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że na sali obrad jest  

17 radnych, co stanowi quorum, więc Rada może podejmować prawomocne uchwały. Poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 

2020 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej miasta na 2020 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 17, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/112/19 

w sprawie określenia kierunków polityki społeczno-gospodarczej  

miasta na 2020 rok 

 (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 10
47

 do godziny 11
03

. Po przerwie, w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

               Po przerwie w obradach, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że w chwili 

obecnej jest 18 radnych, co stanowi quorum i Rada może obradować oraz podejmować prawomocne decyzje 

oraz uchwały.  

 

9. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Bielsk Podlaski w latach 2017-2018. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 9 dotyczy Raportu z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Miasta Bielsk Podlaski w latach 2017-2018 (Raport stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu). Poinformował, że Raport został dostarczony radnym wraz z materiałami na sesję drogą 

elektroniczną oraz był rozpatrywany przez Komisje Rady Miasta. Wyniki prac Komisji są następujące: 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze 

Społecznościami Lokalnymi zapoznała się z przedłożonym raportem, Komisja do spraw Inwestycji, 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa 
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Publicznego zapoznała się z przedłożonym raportem, Komisja Finansów i Budżetu Miasta zapoznała się  

z przedłożonym raportem (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3F do protokołu).  

Otworzył dyskusję. 

 

O godzinie 11
05

 z sali obrad wyszedł radny Paweł Bierżyn i od tej pory w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że bardzo cieszy się, że w tym Raporcie są uwzględnione działania od 

najmłodszych lat, czyli wszystkie konkursy, apele, akcje organizowane już od maluchów. Maluchy mają się 

uczyć, że nie powinno być plastikowych kubeczków. Uważa, że od najbliższej sesji nie będzie już tego 

plastiku.  

Poinformowała, że z Panem Burmistrzem rozmawiała o azbeście. Okazuje się, że mieszkańcy naszego 

miasta zdjęli azbest z budynków i ten azbest czeka na swoją kolejkę. Miasto od 2011 roku otrzymało prawie 

180 tys.zł na zabranie azbestu, tj. w roku 2011 - 44 tys. zł, w 2013 r. - 45 tys. zł, w 2014 r. - 35 tys. zł,  

w 2016 r. - 32 tys. zł. W ostatnim cyklu dwuletnim było tylko 11 tys.zł i ta kwota na pewno nie pokryła 

zapotrzebowania na bezpieczne zabranie oraz utylizację azbestu. Wiadomo, że w następnym cyklu,  

tj. listopad-grudzień będą nabory na kolejne wnioski.  

Uważa, że Miasto wystartuje w tym konkursie i być może będą większe środki. Priorytetem będzie już 

zdemontowany azbest z budynku. W związku z tym jest apel do mieszkańców, którzy mają zdjęty azbest, że 

powinni jak najszybciej zgłosić się do Urzędu Miasta. Jeżeli będzie nowy konkurs w okresie  

listopad-grudzień to dobrze byłoby, żeby ten temat Miasto już zamknęło. Bardzo wielu mieszkańców zdjęło 

azbest i powinien być on zabrany jak najszybciej. Nie może być takiej sytuacji, że dzieci bawią się na 

azbeście. To jest niedopuszczalne. Natomiast nie wszyscy mieszkańcy odpowiednio zabezpieczają zdjęty 

azbest.  

Stwierdziła, że Raport o ochronie środowiska dla Miasta Bielsk Podlaski jest to ważna rzecz. 

Zwróciła uwagę, że za chwilę zacznie się okres grzewczy, a są części Bielska Podlaskiego wyjątkowo 

zadymione. Nie każdego stać na wymianę pieca. W ubiegłych latach była informacja w prasie lokalnej  

o tym, czym nie powinno się palić. Dobrze byłoby w Biuletynie, lub w lokalnej prasie przypomnieć 

mieszkańcom, czego nie można wrzucać do pieca. Świadomość społeczna jest różna. Maluchy uczą tej 

świadomości społecznej, ale starsi niekoniecznie przestrzegają pewnych zasad. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
08

 na salę obrad powrócił radny Paweł Bierżyn i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Radny Stanisław Charyton poinformował, że otrzymał od mieszkańców szereg niepokojących sygnałów 

dotyczących gospodarki wodno-ściekowej. Okazuje się, że po opadach deszczu wystąpiło zjawisko 

podniesienia się poziomu ścieków w kanałach sanitarnych do tego stopnia, że wybijały one w piwnicach  

u niektórych mieszkańców. Było to szczególnie w rejonie ul. Widowskiej, ul. Miodowej, jak również takie 

sygnały docierały z innych punktów miasta. Prawdopodobnie jest połączenie pomiędzy kanalizacją 

deszczową i ściekową, ponieważ trudno przypuszczać, aby w takim stopniu ten deszcz pojawiał się w tych 

kanałach. Mieszkańcy mówili, że na przestrzeni ostatnich lat nie spotkali się z takim zjawiskiem, pomimo że 

opady były intensywniejsze niż te, które występowały w tym roku.  

Dodał, że Przedsiębiorstwo Komunalne o tym wie, ponieważ wysyłało ekipy do usuwania tych awarii. Jakie 

mogą być tego przyczyny, jak temu zjawisku zaradzić, ponieważ przy intensywnych opadach deszczu to 

zjawisko będzie się nasilało.   

 

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił uwagę, że wydaje się dość pokaźną sumę na wymianę kotłów, 

natomiast w Bielsku ciągnie się gaz. Jest niemało ulic, które są własnością prywatną kilkunastu, 

kilkudziesięciu ludzi i oni piszą pisma do Pana Burmistrza o przejęcie tych ulic przez Miasto. Nie ma na to 

żadnej odpowiedzi, albo taka, że nie są spełnione wymogi. Ludzie chcą podłączyć gaz i zwrócili się do 

inwestora o pociągnięcie linii gazowej. Okazuje się, że na ulice prywatne nie ma zgody. Niestety, taka jest 

ustawa.  

Zwrócił się z pytaniem - co Pan Burmistrz zamierza z tym zrobić? Przykładowo na ul. Białostockiej 86 od 

razu 100% chce się podłączyć, ale nie mogą tego zrobić, ponieważ jest to droga prywatna. Ta ulica ma pełne 
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wymogi, ma 12 metrów szerokości. Do dzisiaj nie ma żadnej odpowiedzi w sprawie przekazania, a ludzie 

chcą pociągnąć gaz. Takich ulic na pewno jest kilkanaście. Uważa, że należałoby przejąć te ulice.  

Zwrócił uwagę, że dzisiaj mówi się o środowisku, dano też pieniądze na badanie czystości powietrza. Po co 

to jest potrzebne, jeśli nic nie można z tym zrobić i tylko wydaje się pieniądze firmie, która to założyła?  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że coraz mniej pieniędzy było przeznaczane na 

usuwanie i odbieranie azbestu. Polska zobowiązała się do 2032 roku, że azbest zniknie z otoczenia. 

Instytucją odpowiedzialną za to są Wojewódzkie Fundusze Ochrony Środowiska. Z tych Funduszy są 

pozyskiwane pieniądze w takiej mierze, w jakiej są proponowane. Gdyby ktoś przejechał się po mieście to 

może powiedzieć, że jeszcze nie jest najgorzej z tym azbestem.  

Poinformował, że są podania osób, które składują u siebie azbest. Te osoby są na liście oczekujących, więc 

nie ma konieczności ponownego przychodzenia do Urzędu. Są one zewidencjonowane i wiadomo ile trzeba 

pieniędzy na odbiór tego azbestu. Natomiast nowe osoby, które podejmują decyzję o zdjęciu pokrycia 

eternitowego i zutylizowanie azbestu, nie muszą czekać do końca listopada. Praktycznie w każdym tygodniu 

pojawia się jedno podanie w tej sprawie. Być może prościej byłoby, żeby Wojewódzki Fundusz 

bezpośrednio wypłacał pieniądze, a nie prosił o to samorządowców.  

Zwrócił uwagę, odnosząc się do kwestii gospodarki wodno-ściekowej, że w mieście są jeszcze takie 

lokalizacje, gdzie w kanalizacji deszczowej pływa nie to, co powinno. Po to robi się ten duży projekt 

uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej, żeby to wyprostować. Nie da się zrobić tego we wszystkich 

ulicach jednocześnie, ale robi się systematycznie poszczególne ulice. 

Dodał, że nie wini tu mieszkańców o to, że podłączali się z kanalizacją do deszczówki, ponieważ kiedyś im 

na to pozwolono.  

Poinformował, że kilkakrotnie były rozmowy na temat przejmowania ulic. Natomiast nie wyobraża sobie, że 

inwestor Spółka Gazownicza nie może wykonywać na terenie prywatnym. Przyłącze do domu przecież też 

będzie realizowane na terenie prywatnym. Może jest tu niedoinformowanie. Zostanie sprawdzone, czy 

faktycznie tylko w drogach miejskich, powiatowych, wojewódzkich można realizować instalację gazową.  

Zwrócił uwagę, że na terenie miasta jest dużo więcej niż kilka ulic, które mieszkańcy chcieliby przekazać.  

Z tym wiążą się obowiązki i konieczność ponoszenia wydatków finansowych. Jeżeli przejmie się drogę, to 

za chwilę mieszkańcy zwrócą się o wykonanie asfaltu, oświetlenie, itd. Potrzebne jest rozwiązanie 

kompleksowe w zakresie przejmowania dróg przez samorząd. Takie rozwiązanie trzeba wypracować.  

Poinformował, że działalność ekologiczna jest bardzo ważna i powinna być nakierowana na najmłodszych 

oraz na osoby starsze, ponieważ na każdego wpływa to, co dzieje się wokół. 

Dodał, że nie może zgodzić się z wypowiedzią Radnego Simoniuka, że Miasto niepotrzebnie wydało 

pieniądze na czujki. Te czujki są z projektu. Miasto dostało pieniądze na wymianę oświetlenia, dlatego że 

były jeszcze inne elementy. Czujki kosztowały kilkadziesiąt tysięcy złotych i przy całym budżecie miasta 

jest to kwota promila, nawet nie setnej część procenta. 

  

Radny Eugeniusz Simoniuk poinformował, że nie powiedział tego, że nie wiadomo na co wydaje się 

pieniądze. Nie zwracał się też z żadnymi pretensjami. Natomiast zwrócił tylko uwagę na problem, że wydaje 

się pieniądze na wymianę kotłów węglowych, a Miasto nic nie kosztuje przejęcie drogi. Mówi tutaj o jednej 

ulicy, gdzie nikt nie żąda żadnej gratyfikacji. Jest prośba, żeby Miasto przyjęło to gratis. 

Poinformował, że niektórym płaci się porządne pieniądze za przejęcie i może powiedzieć o kilku takich 

ulicach. 

Zwrócił uwagę, że gaz to jest ochrona środowiska. Miasto ma pewne korzyści z tego i nie trzeba wydawać 

pieniędzy, które będzie płaciło się za kotły. Te pieniądze pozostaną w budżecie miasta. 

     

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Raportem z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska dla Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2018 

 

                Rada Miasta zapoznała się z Raportem z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 

Bielsk Podlaski w latach 2017-2018. 
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10. Podjęcie   uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania    

      Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 10 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021 (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu). Dodał, że wpłynęła autopoprawka do projektu uchwały (autopoprawka do projektu uchwały 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu). Poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz 

Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały, Komisja do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 

Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oraz 

Komisja Finansów i Budżetu Miasta też pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (opinie Komisji Rady 

Miasta stanowią załącznik nr 3G do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 

                    Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021.  

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki,  

Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański,  

Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima,  

Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Charyton 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 17, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/113/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania  

Mieszkaniowym Zasobem Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2021 

(uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 11 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

pozbawienia statusu pomnika przyrody (wniosek i projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym i wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3H do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                  Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/114/19 

w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody 

 (uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

 

12. Podjęcie   uchwały   w    sprawie   wyrażenia   zgody   na   zawarcie  kolejnej  umowy  najmu  części    

      nieruchomości w Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 12 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości w Pływalni Miejskiej „Wodnik” 

w Bielsku Podlaskim (wniosek i projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu). Dodał, że na sesji 

jest obecny Pan Dyrektor Jan Bartoszuk. Poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3I do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że bardzo zależy jej na tym, aby nasze miasto było bez barier.  

Zwróciła uwagę, że w Pływalni „Wodnik” pomieszczenia wynajmuje „Szansa” zrzeszająca ludzi 

niepełnosprawnych. W związku z tym zwraca z prośbą do Pana Dyrektora, aby zachować im czynsz bez 

podwyższenia. Taka też była rozmowa na Komisji. Bardzo zależy jej na tym, aby na takich samych 

warunkach można było przedłużyć umowę.  

Poinformowała, że Komisja Rewizyjna była w Bibliotece Miejskiej na kontroli, więc wiadomo jak kształtują 

się ceny za wynajem. 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła się z pytaniem do Pana Dyrektora Pływalni – ile w tej chwili „Szansa” 

płaci za metr kwadratowy powierzchni? 

 

Radny Mikołaj Osipiuk zwrócił uwagę, że obecnie jest dyskusja na temat regulacji czynszu na kolejny 

okres 3 lat w Pływalni „Wodnik”. Stowarzyszenie „Szansa” jest organizacją pozarządową i ma niewielkie 

możliwości finansowe. Jeśli nie podniesie się im czynszu, albo nawet minimalnie, to w budżecie miasta nie 

straci się za dużo, natomiast ludziom trzeba pomóc.  

Dodał, że ostatnio była kontrola w Bibliotece Miejskiej, podczas której analizowano również czynsze.  

Nie wiadomo, ile w tej chwili „Szansa” płaci dla Pływalni, ale te wielkości nie są wielkie i na pewno 

porównywalne.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że o głos poprosił Pan Dyrektor Jan Bartoszuk. 

 

Dyrektor Pływalni Miejskiej „Wodnik” Jan Bartoszuk wyjaśnił, że stawka czynszu wynosi 10 zł plus 

23% VAT.  Wynajmowana powierzchnia jest to 138 m
2
.  

Poinformował, że już wcześniej były prowadzone rozmowy z Prezesem Panem Gassem. Rozważano 

minimalną podwyżkę 50 gr na metrze kwadratowym. Natomiast jest prośba o utrzymanie w dotychczasowej 
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wysokości. W kuluarach też była o tym rozmowa z radnymi. Pływalnia dostosuje się do tej prośby i na tych 

samych zasadach zostanie to przedłużone. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko podziękował Panu Dyrektorowi. 

               

                 Wobec braku kolejnych chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości  

w Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim.  

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/115/19 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części nieruchomości  

w Pływalni Miejskiej „Wodnik” w Bielsku Podlaskim  

(uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

 

13.  Podjęcie  uchwały w sprawie  ustalenia  regulaminu  głosowania w  wyborach  ławników do sądów   

       powszechnych na kadencję 2020-2023. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 13 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 

(wniosek i projekt uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został 

dostarczony radnym. W załączeniu do projektu uchwały znajduje się regulamin głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023. Poinformował, że wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 3J do 

protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                    Wobec braku chętnych do dyskusji, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2020-2023. 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 
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Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr XII/116/19 

 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników  

do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 

(uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 14 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

wyboru ławników (wniosek i projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu). Dodał, że zgodnie ze 

stosownymi przepisami został powołany Zespół do zaopiniowania zgłoszonych kandydatów na ławników do 

sądów powszechnych na nową kadencję, czyli lata 2020-2023. Przewodniczącym tego Zespołu jest Pan 

Janusz Porycki.  

Poinformował, że na początek poprosi Pana Przewodniczącego Zespołu o przedstawienie wyników prac tego 

Zespołu i przedstawienie opinii. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Przewodniczący Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych Janusz 

Porycki poinformował, że z uwagi na to, że w opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników zawarte są 

dane osobowe objęte specjalnymi warunkami przetwarzania wymagającymi zachowania poufności, a obrady 

sesji Rady Miasta zgodnie z zasadą jawności są dostępne dla wszystkich obywateli, to zobowiązany jest 

pominąć zgodnie z przepisami o ochronie danych osobowych fragmenty zawierające wskazane wyżej dane 

osobowe.  

Dodał, że niniejsza opinia została wcześniej przekazana wszystkim radnym w formie pisemnej bez 

wyłączeń.  

Odczytał opinię z dnia 3 września 2019 r. Zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych powołanego przez Radę Miasta Bielsk Podlaski Uchwałą Nr VIII/86/19 z 28 maja 2019 roku 

(opinia Zespołu stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 11
43 

z sali obrad wyszedł radny Eugeniusz Simoniuk i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 17 radnych. O godzinie 11
44

 z sali obrad wyszedł Wiceprzewodniczący RM Tomasz 

Sulima oraz radny Piotr Wawulski i od tej pory w sesji uczestniczyło 15 radnych. O godzinie 11
50

 na salę 

obrad powrócił radny Eugeniusz Simoniuk oraz radny Piotr Wawulski i od tej pory w sesji uczestniczyło  

17 radnych.  

  

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że zgodnie z regulaminem wyboru ławników, 

który został przyjęty w poprzednim punkcie, głosowanie powinna przeprowadzić Komisja Skrutacyjna 

składająca się z radnych. Poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów bądź zgłaszanie się do Komisji 

Skrutacyjnej. W skład tej Komisji powinny wchodzić, co najmniej 3 osoby. 

  

Radny Aleksander Bożko poinformował, że do Komisji zgłasza Włodzimierza Borowika. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem - czy Pan Radny Włodzimierz Borowik 

wyraża zgodę? 

 

Radny Włodzimierz Borowik nie wyraził zgody. 
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Radny Piotr Wawulski zgłosił Pana Krzysztofa Grygoruka. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem - czy Pan Radny Krzysztof Grygoruk 

wyraża zgodę? 

 

Radny Krzysztof Grygoruk wyraził zgodę. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski zgłosił Krzysztofa Grodzkiego. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem - czy Pan Radny Krzysztof Grodzki 

wyraża zgodę? 

 

Radny Krzysztof Grodzki wyraził zgodę. 

 

Radny Mikołaj Osipiuk poinformował, że do Komisji Skrutacyjnej zgłasza Pana Radnego Pawła Bierżyna. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił się z pytaniem - czy Pan Bierżyn wyraża zgodę? 

 

Radny Paweł Bierżyn wyraził zgodę. 

 

O godzinie 11
54

 na salę obrad powrócił Wiceprzewodniczący RM Tomasz Sulima i od tej pory w sesji 

uczestniczyło 18 radnych.  

 

                Wobec braku kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że 

zostały zgłoszone 3 osoby do Komisji, tj. Pan Radny Krzysztof Grygoruk, Pan Radny Krzysztof Grodzki  

i Pan Radny Paweł Bierzyn. Zwrócił się z pytaniem – czy radni mają uwagi? 

 

                W związku z brakiem uwag, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że skład 

Komisji Skrutacyjnej musi być przegłosowany. Poddał pod głosowanie powołanie Komisji Skrutacyjnej  

w następującym składzie: Pan Radny Krzysztof Grodzki, Pan Radny Krzysztof Grygoruk i Pan Radny Paweł 

Bierżyn.  

 

Głosowano w sprawie: 
Powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru ławników. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Artur Maciej Żukowski 

BRAK GŁOSU (3) 

Paweł Bierżyn, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk 

NIEOBECNI (3) 

Emil Falkowski, Tomasz Hryniewicki, Irena Zawacka-Prystupa. 

 

              Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że Komisja Skrutacyjna została powołana. 

 

              Rada Miasta w obecności 18 radnych, stosunkiem głosów: 15 - za, 0 - przeciw, wstrzymujących się 

- 0, trzech radnych nie wzięło udziału w głosowaniu, powołała Komisję Skrutacyjną w składzie:  

Radny Krzysztof Grygoruk, Radny Krzysztof Grodzki oraz Radny Paweł Bierżyn. 

 

              Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko ogłosił przerwę i poprosił Komisję Skrutacyjną  

o ukonstytuowanie się oraz o przygotowanie kart do głosowania. 
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Przerwa w obradach trwała od godziny 11
56

 do godziny 12
06

. Po przerwie, w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

              Po przerwie, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko wznowił obrady XII sesji Rady Miasta. 

Stwierdził, że w chwili obecnej jest 18 radnych, a więc jest quorum i Rada może podejmować prawomocne 

decyzje i uchwały. Poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przypomnienie radnym zasad 

głosowania. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Paweł Bierżyn odczytał wyciąg z regulaminu głosowania  

o następującej treści.: 

1. Głosowanie jest tajne i odbywa się przy pomocy kart do głosowania. 

2. Wybór ławników następuje oddzielnie do każdego z rodzajów sądów. Kandydaci  

na ławników umieszczeni są na jednej z trzech kart do głosowania, w zależności od rodzaju sądu  

do którego kandydują. 

3. Głosowanie odbywa się poprzez wrzucenie do urny trzech kart do głosowania. 

4. Karta do głosowania zawiera imiona i nazwiska kandydatów, za nazwiskiem z prawej strony, w 

jednej linii umieszczone są dwie jednakowe kratki: jedna obok wyrazu „tak”, druga obok wyrazu 

„nie”. 

5. Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce obok 

wyrazu „tak” opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce obok wyrazu „nie” 

opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi kandydata na ławnika. 

6. Jeżeli radny na karcie do głosowania: 

1) postawi przy nazwisku kandydata znak „x” jednocześnie w kratce obok wyrazu „tak”, jak i w 

kratce obok wyrazu „nie”; 

2) nie postawi przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce ani obok wyrazu „tak”  

ani obok wyrazu „nie”; 

3) wypełni kartę przy nazwisku kandydata w sposób niezgodny z ust. 1 

- jego głos uważa się za ważny bez dokonania wyboru w stosunku do tego kandydata  

(głos wstrzymujący się). 

7. Karty wyjęte z urny, inne niż ustalone przez Komisję Skrutacyjną lub nieopatrzone pieczęcią Rady 

Miasta Bielsk Podlaski są kartami nieważnymi. 

8. Kart całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę. 

9. Kandydata na ławnika uważa się za wybranego, jeżeli w głosowaniu uzyskał więcej głosów,  

tj. znaków „x” w kratce obok wyrazu „tak” - od ilości głosów, tj. znaków „x” w kartce obok wyrazu 

„nie”. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że Pan Paweł Bierżyn jest Przewodniczącym 

Komisji Skrutacyjnej.  

Poprosił Komisję Skrutacyjną o rozdanie radnym kart do głosowania. 

 

Komisja Skrutacyjna rozdała każdemu radnemu po trzy rodzaje kart do głosowania w wyborach ławników 

do sądów powszechnych. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Paweł Bierżyn poinformował, że na sali znajduje się wyznaczone 

miejsce umożliwiające radnym tajne głosowanie. Dodał, że Pan Krzysztof będzie odczytywał według listy 

nazwiska i imiona radnych, którzy po kolei będą wrzucać do urny karty do głosowania. 

 

Następnie Członek Komisji Skrutacyjnej radny Krzysztof Grygoruk wyczytał według listy obecności nazwiska 

i imiona radnych, którzy kolejno podchodzili do urny i wrzucali do niej karty do głosowania. 

 

             Po wrzuceniu kart do głosowania do urny przez wszystkich radnych, Przewodniczący RM Andrzej 

Roszczenko stwierdził, że wszyscy radni głosowali. Podziękował radnym za głosowanie. Ogłosił przerwę  

w celu ustalenia wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną.  
 

Przerwa w obradach trwała od godziny 12
16

 do godziny 12
38

. Po przerwie, w sesji uczestniczyło 18 radnych. 
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              Po przerwie, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko wznowił obrady XII sesji Rady Miasta 

Bielsk Podlaski. Stwierdził, że w chwili obecnej jest 18 radnych, a więc Rada może procedować.  

Poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o ogłoszenie wyników wyborów.  
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Paweł Bierżyn odczytał protokoły Komisji Skrutacyjnej,  

tj. Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników na kadencję  

2020-2023 do Sądu Rejonowego w Białymstoku do orzekania w sprawach prawa pracy i ubezpieczeń 

społecznych, Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników na 

kadencję 2020-2023 do Sądu Rejonowego w Białymstoku do orzekania w sprawach rodzinnych oraz 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników na kadencję  

2020-2023 do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim (Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników 

głosowania w wyborach ławników na kadencję 2020-2023 do Sądu Rejonowego w Białymstoku do 

orzekania w sprawach prawa pracy i ubezpieczeń społecznych stanowi załącznik nr 28 do protokołu, 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników na kadencję  

2020-2023 do Sądu Rejonowego w Białymstoku do orzekania w sprawach rodzinnych stanowi załącznik  

nr 29 do protokołu, Protokół Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników 

na kadencję 2020-2023 do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim stanowi załącznik nr 30 do protokołu).  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko podziękował Komisji Skrutacyjnej za przeprowadzenie 

głosowania i ustalenie wyników wyborów. Stwierdził, że w oparciu o protokoły Komisji Skrutacyjnej, Rada 

Miasta Bielsk Podlaski w głosowania tajnym podjęła Uchwałę Nr XII/117/19 Rady Miasta Bielsk Podlaski 

w sprawie wyboru ławników o następującej treści: 

„Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. 

poz. 506, poz. 1309, poz. 1696) oraz art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. – Prawo o ustroju sądów 

powszechnych (Dz. U. z 2019 r. poz. 52, poz. 55, poz. 60, poz. 125 i poz. 1495) Rada Miasta Bielsk Podlaski 

uchwala, co następuje: 

§ 1. Po dokonaniu głosowania w trybie tajnym nad wyborem ławników, stwierdza się wybór ławników 

do Sądu Rejonowego w Białymstoku w sprawach pracy i ubezpieczeń społecznych na kadencję 2020-2023 

r.: 

1) Alina Pawluczuk 

2) Monika Piotrowska-Śliwińska  

3) Wiesława Krystyna Puchacewicz. 

§ 2. Po dokonaniu głosowania w trybie tajnym nad wyborem ławników, stwierdza się wybór ławnika do 

Sądu Rejonowego w Białymstoku do orzekania w sprawach rodzinnych na kadencję 2020 – 2023 r.: 

1) Jerzy Maleszewski. 

§ 3. Po dokonaniu głosowania w trybie tajnym nad wyborem ławników, stwierdza się wybór ławników 

do Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim na kadencję 2020 – 2023 r.: 

1) Joanna Bagińska 

2) Justyna Bańkowska 

3) Leszek Karniewicz 

4) Katarzyna Leoniuk 

5) Anatol Puławski 

6) Ewa Sawicka 

7) Anna Wakulewska 

8) Helena Żukowska.  

§ 4. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miasta Bielsk Podlaski do przekazania list wybranych 

ławników wraz dotyczącą ich dokumentacją - prezesom właściwych sądów, najpóźniej do końca 

października 2019 r. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

                 Przewodniczący RM stwierdził, że ławnicy zostali wybrani w głosowaniu tajnym, w związku  

z powyższym treść uchwały nie podlega ponownemu głosowaniu. 

 

Rada Miasta w oparciu o protokoły Komisji Skrutacyjnej, 

 w głosowaniu tajnym, podjęła 

Uchwałę Nr XII/117/19 

 w sprawie wyboru ławników 
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(uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

               

15. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 15 dotyczy sprawozdania z działalności 

Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres  

od 20 sierpnia do 16 września 2019 r. stanowi załącznik nr 32 do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Artur Maciej Żukowski zwrócił uwagę, że w sprawozdaniu w zakresie spraw inwestycyjnych  

w punkcie 6 można przeczytać, że trwa realizacja projektu dotyczącego uporządkowania gospodarki wodno-

ściekowej na terenie miasta Bielska Podlaskiego w ramach, którego w okresie międzysesyjnym m.in. 

zakończono roboty wodno-kanalizacyjne i odtworzeniowe nawierzchni oraz zgłoszono do odbioru na  

ul. Bohaterów Września. Poinformował, że wczoraj tamtędy przejeżdżał i nie ma tam nawierzchni.   

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 12
50

 obrady sesji opuścił radny Piotr Ostaszewski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

Radna Maria Grabowska zwróciła się z zapytaniem dotyczącym wykonania oświetlenia na  

ul. Kazanowskiego. Było już drugie podejście do przetargu i wyłoniony został wykonawca. Kiedy zaczną się 

te prace, czy skończą się w bieżącym roku na tym odcinku, ponieważ jest to podzielone na pewne etapy? 

Ponadto, kiedy ruszą prace dotyczące projektu obywatelskiego - placu zabaw dla dzieci z elementami 

siłowni i boiska do siatkówki plażowej? Czas jest dosyć spóźniony na tworzenie boiska do siatkówki, ale czy 

w ogóle w tym roku coś zacznie się dziać na ul. Rejtana?  

Zwróciła uwagę, że w sprawozdaniu był też punkt dotyczący badania wody pod względem 

bakteriologicznym ze studni awaryjnych na terenie miasta. Dobrze, że te badania zostały przeprowadzone, 

ponieważ bywają awarie, np. „Czajki” w Warszawie, ale tam dotyczyło to ścieków.  

Dodała, że chodzi o wyniki badań wody, czy są one pozytywne, czy negatywne.   

Poinformowała, że ma jeszcze pytanie dotyczące działki przy ul. Maszynowej. Czy można uzyskać 

dodatkową informację odnośnie warunkowego aktu sprzedaży?   

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że działka przy ul. Maszynowej znajduje się na terenie 

Podstrefy Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Zgodnie z procedurami najpierw podpisuje się 

umowę przedwstępną. Jeżeli Suwalska Specjalna Strefa Ekonomiczna nie skorzysta z prawa pierwokupu, to 

wtedy można podpisać z nabywcą umowę właściwą. Jest 30 dni na to, żeby Strefa się wypowiedziała.  

Do tej pory jeszcze nie było w kraju takiego przypadku, żeby Strefa korzystała z prawa pierwokupu, 

ponieważ wszystkim zależy na tym, aby kupowali to przedsiębiorcy. 

Poinformował, że Przedsiębiorstwo zostanie poproszone o przedstawienie radnym wyników badań wody. 

Woda w Bielsku Podlaskim jest bardzo dobra. Jedna z Komisji otrzymała informację na temat stanu  

jakości wody w mieście dostarczanej do mieszkańców.  

Wyjaśnił, że plac przy ul. Rejtana i ul. Kazanowskiego są to inwestycje jednoroczne. Są one w budżecie roku 

2019 i powinny zostać wykonane do końca tego roku. Wiadomo, że ogłaszając przetarg nie ma gwarancji, że 

ktoś przystąpi do tego przetargu. W sprawozdaniu podano, że został wyłoniony wykonawca. Obecnie jest 

etap podpisywania umowy, zbierania zabezpieczeń, że firma jest przygotowana na to, żeby to zadanie 

wykonać. Na pewno chciałoby się, żeby boisko było wcześniej zrealizowane, ale projektowanie, otrzymanie 

pozwolenia na budowę trwa określony czas.  

Wyjaśnił, odnosząc się do kwestii nawierzchni, że zadanie jest kilkuelementowe. Na razie jest wykonywana 

tylko kanalizacja sanitarna. Dopiero po wykonaniu deszczówki będzie można ułożyć warstwę ostateczną.  

Na ul. Bohaterów Września zostały wykonane wszystkie prace dotyczące kanałów sanitarnych, ale nie ma 

jeszcze deszczówki. Deszczówka jest w drugim zadaniu i to będzie wykonywała inna firma. 

   

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza  

w okresie międzysesyjnym. 
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               Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski  

w okresie międzysesyjnym. 

 

16. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 16 są to „Sprawy różne”. Otworzył 

dyskusję i odczytał wyniki prac Komisji Rady Miasta, tj. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz 

Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi w wyniku głosowania 

przyjęła wniosek o podjęcie działań przez Urząd Miasta mających na celu znalezienie punktów 

topograficznych, ulic, zaułków, placów lub skwerów do nadania nazw zasłużonych ludzi dla Bielska 

Podlaskiego. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że w myśl art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.), do wyłącznej właściwości 

rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami 

publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych (Dz. U. z 2018 r. poz. 2068 z późn. zm.), a także wznoszenia pomników. Powołany przepis 

wprost upoważnia radę gminy do podejmowania uchwał o nadaniu nazwy ulicom i placom, mającym status 

drogi publicznej oraz drogom wewnętrznym – w rozumieniu ustawy o drogach publicznych. Podjęcie przez 

radę gminy uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody 

właścicieli terenów, na których jest ona zlokalizowana. Z powyższego względu nadanie nazwy drogom 

prywatnym, których wydziela się najwięcej, następuje na wniosek ich właścicieli. Zgodnie z definicją 

„ulicy” zawartą w art. 4 pkt 3 ustawy o drogach publicznych ulica to droga na terenie zabudowy lub 

przeznaczonym do zabudowy zgodnie z przepisami o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Powszechnie spotykaną praktyką jest nadawanie nazw własnych także obiektom budowlanym w obrębie 

dróg publicznych takim jak mosty, ronda, skwery. Ustalenie nazwy ulicy służy wykonywaniu zadań 

publicznych, związanych z szeroko rozumianymi funkcjami porządkowymi, ewidencyjnymi organów 

administracji publicznej i sądów. Nazwa ulicy spełnia funkcje zabezpieczenia porządku, bezpieczeństwa, 

ochrony życia i zdrowia ludzkiego, pozwala na jej szybką identyfikację, na dojazd policji, pogotowia 

ratunkowego, straży pożarnej. Możliwości nadawania nazwy ulicom o „publicznym” charakterze  

Urząd Miasta stale monitoruje. W przypadkach, gdy zachodzą wskazania do nadania nazwy ulicy 

uruchamiana jest procedura nadania jej nazwy.  

               Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Członek Komisji Iwona 

Kołos zapytała - czy funkcjonuje jeszcze Komisja Przetargowa. Czy na chwilę obecną nie ma 

przeprowadzanych żadnych przetargów?  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta wyjaśnił, że w Urzędzie Miasta Bielsk Podlaski 

funkcjonuje komisja przetargowa powołana Zarządzeniem Nr 36/15 Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski  

z dnia 11 lutego 2015 r. w sprawie powołania komisji przetargowej do przeprowadzania przetargów na 

sprzedaż i dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski. Informacje  

o przeprowadzonych przetargach podawane są do wiadomości publicznej poprzez zamieszczenie na stronie 

internetowej Urzędu Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej, na tablicy ogłoszeń w siedzibie urzędu, 

na miejskich tablicach i słupach ogłoszeniowych oraz w prasie. Informacje o wynikach przetargu 

wywieszane są na tablicy ogłoszeniowej w siedzibie urzędu. 

               Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Członek Komisji Piotr 

Ostaszewski zwrócił się z prośbą o: 

1. Naprawienie wiaty przystankowej znajdującej się przy ulicy Studziwodzkiej przy pętli autobusowej. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że obecnie trwa procedura uzyskania 

odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej, a przedmiotowa wiata będzie niebawem naprawiona. 

     Przewodniczący RM poinformował, że ponadto Członek Komisji Piotr Ostaszewski zwrócił się  

z prośbą o: 

2. Uzyskanie informacji - jaki jest koszt podgrzania wody o 1 stopień Celsjusza w mniejszym basenie 

tzw. brodziku w Pływalni Miejskiej „Wodnik”. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że nie posiada przedmiotowej informacji. 

Jednocześnie Burmistrz wyjaśnia, że w myśl art. 4 ust. 3 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429) obowiązane do udzielania informacji publicznej są 

jedynie podmioty będące w posiadaniu takich informacji. 
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               Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Przewodnicząca Komisji 

Eugenia Kruk zwróciła się z prośbą o naprawę ul. Północnej, na której problemem jest zapadający się asfalt. 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że naprawa drogi nastąpi w okresie jesiennym, 

podczas wykonywania prac remontowych nawierzchni asfaltowych. 

 Przewodniczący RM poinformował, ze na posiedzeniu Komisji Oświaty, Członek Komisji Piotr 

Ostaszewski zwrócił się z prośbą o wystosowanie pytania do Starostwa Powiatowego, czy w roku 

budżetowym 2020 planuje wykonanie pozostałej części oświetlenia ul. Chmielnej (chodzi o fragment między 

ulicami Warzywną i Batorego). 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, że kierowanie przedmiotowego zapytania jest 

niecelowe, ponieważ zgodnie z art. 18 ust 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 Prawo energetyczne 

(Dz. U. z 2019 r., poz. 755 ze zm.) temat planowania oraz finansowania oświetlenia ulicznego jest zadaniem 

własnym gminy. Ponadto Burmistrz informuje, że Miasto Bielsk Podlaski rozpoczyna realizację I etapu 

modernizacji oświetlenia ulicznego. Zadanie to obejmuje remont ponad 1,5 tys. opraw ulicznych oraz 

wymianę 42 szaf sterowniczo-pomiarowych. W roku przyszłym jest planowany II etap modernizacji 

oświetlenia ulicznego obejmujący remont ponad 800 opraw i wymianę 19 szaf sterowniczo-pomiarowych. 

Są to poważne przedsięwzięcia angażujące znaczne środki finansowe oraz ogrom pracy do wykonania, 

wobec czego wszelkie rozbudowy obwodów oświetlenia ulicznego w mieście, będą możliwe dopiero po 

zakończeniu ww. prac oraz uruchomieniu systemu sterowania i zarządzania oświetleniem. 

               Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego, 

Członek Komisji Maria Grabowska ponowiła prośbę o uprzątnięcie chodnika na ul. Szkolnej z liści 

pochodzących z wysokiego dębu, będącego pomnikiem przyrody.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta wyjaśnia, że pas drogowy zostanie oczyszczony przez 

służby miejskie. 

               Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Członek 

Komisji Stanisław Charyton zgłosił wniosek o uwzględnienie w projekcie budżetu miasta na przyszły rok 

środków na wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Wierzbowej.  

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta informuje, iż możliwość wykonania ww. dokumentacji 

będzie rozpatrywana przy konstrukcji projektu budżetu na 2020 r. (zapytania i wnioski zgłoszone podczas 

posiedzeń Komisji Rady Miasta wraz ze stanowiskami Burmistrza Miasta dotyczącymi zgłoszonych spraw 

stanowią załącznik nr 3L do protokołu).  

                 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 13
00

 z sali obrad wyszedł radny Eugeniusz Simoniuk i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 16 radnych. Radny Eugeniusz Simoniuk na salę obrad powrócił o godzinie 13
01

  

i od tej pory w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Artur Maciej Żukowski poinformował, że we wniosku Komisji Oświaty dotyczącym podjęcia 

działań w celu określenia, znalezienia punktów topograficznych miasta, którym można byłoby nadać nazwę, 

chodziło o nadanie imienia jednego z mieszkańców, ucznia Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza 

Kościuszki, nieżyjącego już aktora Aleksandra Sewruka, który był jednocześnie dyrektorem Teatru  

w Olsztynie im. Jaracza i jego imieniem został nazwany Teatr w Elblągu.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że są drogi publiczne i drogi prywatne. Inaczej jest 

w przypadku terenów, które są własnością osób prywatnych. Te osoby mogą wystąpić z wnioskiem  

o nadanie nazwy. 

Poinformował, że sytuacja jest stale monitorowana przez Urząd Miasta. Jeżeli pojawi się uliczka,  

lub miejsce, które będzie można nazwać, to taka informacja zostanie udostępniona radnym. 

Zwrócił uwagę, że Pan Radny na Komisji powiedział, że ten aktor grał w filmie czołgistę. Może parking 

znajdujący się przy WKU, gdzie jest kawałek skweru nazwać Placem Sewruka. Natomiast trzeba być  

w zgodzie z prawem. Jest pewna procedura, której należy się trzymać.  

 

Radna Iwona Kołos zwróciła się z prośbą o przeanalizowanie sprawy dotyczącej przejścia dla pieszych 

przez ul. Wojska Polskiego. Zaczął się rok szkolny i rodzice dzieci uczących się w Szkole Podstawowej Nr 2 

mają problem, ponieważ dzieci boją się przechodzić przez ul. Wojska Polskiego z uwagi na bardzo duży 
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ruch. Przy WKU jest jedno przejście i może jest możliwość wykonania tam sygnalizacji świetlnej na 

żądanie.  

Podkreśliła, że na tej ulicy były wypadki. Samochody czasami próbują przebić się, np. wyprzedzają kierując 

się w stronę ul. Brańskiej. Istnieje to niebezpieczeństwo, że dzieci wchodzą na przejście dla pieszych, 

ponieważ jeden samochód zatrzymał się, a w tym czasie drugi samochód z tyłu wyprzedza.  

Zwróciła uwagę, że natężenie ruchu na tej ulicy nie zmaleje. Należałoby przeanalizować sytuację i w jednym 

miejscu zrobić bezpieczne przejście dla najmłodszych mieszkańców. 

Poinformowała, że do 30 września są składane wnioski do budżetu i może warto byłoby przeanalizować 

imprezy, które odbyły się w Bielsku Podlaskim. Były np. letnie potańcówki. Okazały się one bardzo fajne  

i ostatnio był tłum mieszkańców, który dobrze się bawił. Ponadto Tur de Bielsk i inne imprezy okazują się 

fajnymi imprezami masowymi. Może Pan Burmistrz przeanalizuje te imprezy miejskie i warto byłoby 

wrzucić je do budżetu, żeby były stałym elementem naszego miasta.  

Dodała, że nie jest to forma interpelacji, lecz prośba do Pana Burmistrza odnośnie tych imprez.  

Pan Burmistrz wie, że są imprezy, które powinny być stałym elementem naszego miasta, a nie Budżetem 

Obywatelskim. 

Poinformowała, że zastanawiała się także nad sprawą basenu otwartego. Nie wiadomo, czy będą środki na 

ten cel przy rozdaniu nowych środków, jednak dobrze byłoby nad tym pomyśleć.  

Zwróciła uwagę, że ostatnio była ankieta na portalu społecznościom nt. czego brakuje młodym ludziom  

w Bielsku Podlaskim. Poprzednio była rozmowa o Radzie młodego pokolenia. Można byłoby to stworzyć na 

bazie mieszkańców w wieku 16-24 lat, żeby młodzi mieszkańcy Bielska Podlaskiego zaproponowali, czego 

im brakuje. Smutne jest to, że młodzi i starsi mówią, że jadą do Siemiatycz, ponieważ tam nad zalewem stoją 

ekrany i na wakacjach wieczorami można oglądać filmy, poza tym jadą do Hajnówki na basen, czy jadą  

w inne miejsce. Młodzi mieszkańcy naszego miasta w wieku 15-16 lat mają już pewne przemyślenia i może 

należałoby stworzyć Radę młodego pokolenia. Jest Rada Seniorów i coraz częściej emeryci przejmują 

wysokie stanowiska w naszym mieście. Młode pokolenie też powinno mieć swój głos. Ma nadzieję, że  

z Panem Burmistrzem ta sprawa zostanie przeanalizowana. 

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że na interpelację dotyczącą podjęcia działań zmierzających do 

uruchomienia autobusu do Warszawy otrzymała odpowiedź, że obecnie Komunikacja Samochodowa NOVA 

jest w trakcie tworzenia przedmiotowych połączeń.  

Poinformowała, że wczoraj przed sesją miała telefony od mieszkańców, którzy będą zbierać podpisy  

i napiszą petycje, jeżeli ta komunikacja nie będzie uruchomiona. Czy mieszkańcy mają pisać petycję i 

zbierać podpisy, czy coś wiadomo na ten temat, że ta komunikacja będzie funkcjonować? 

Dodała, że wczoraj mieszkańcy też bardzo prosili o informację - jaki jest koszt położenia progu 

zwalniającego na ulicy. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że zachęca wszystkich do pisania petycji, ale powinien 

być właściwy adresat, tj. Marszałek Województwa Podlaskiego. Za komunikację dalekobieżną odpowiada 

najwyższy szczebel władzy samorządowej w województwie. Podlaska Komunikacja Samochodowa NOVA 

jest spółką Pana Marszałka. 

Zwrócił uwagę, że Pani Radna dostała odpowiedź, że według posiadanych przez Urząd Miasta informacji ta 

komunikacja ma być uruchomiona do końca września. Burmistrz nie jest stroną w tej sprawie. Z uzyskanej 

informacji wynika, że będzie złożony wniosek o koncesję.  

Stwierdził, że jest to bezwzględnie potrzebne. Na początku roku też była taka sytuacja z komunikacją  

do Białegostoku. Przychodziły osoby, które mówiły o problemie z dojazdem w godzinach wczesno 

porannych. Rynek to zweryfikował i po pewnym czasie sytuacja się poprawiła.  

Poinformował, że ul. Wojska Polskiego jest drogą krajową, co w bardzo dużym stopniu powoduje problemy, 

np. z przejściami. Obecnie na ul. Wojska Polskiego jest przejście tuż za ul. Wyszyńskiego, następne przed 

WKU i przy Szkole Specjalnej. Faktem jest, że ruch na ulicach jest duży. Zostanie skierowana prośba do 

Dyrekcji, żeby znaleźć rozwiązanie. Osobiście nie wierzy w to, żeby udało się zrobić tam światła. 

Prawdopodobnie odpowiedź będzie taka, żeby Miasto za to zapłaciło.  

Stwierdził, że zależy na tym, żeby w mieście było bezpiecznie. Przejście przez ul. Wojska Polskiego jest 

jednym z bardziej niebezpiecznych miejsc. Natomiast w takich sytuacjach, gdy samochód zatrzymuje się, 

aby przepuścić osoby na przejściu, a inny samochód obok wyprzedza, to trzeba wzywać Policję. Nie można 

wyprzedzać na przejściu, jeżeli ktoś zatrzymał dla przepuszczenia osoby przechodzącej przez ulicę. 
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Poinformował, odnosząc się do kwestii wpisywania imprez do budżetu miasta, że są imprezy organizowane 

przez jednostki miejskie do tego powołane, tj. Bielski Dom Kultury, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji,  

ale są też imprezy o charakterze ponadlokalnym, których nie można zorganizować, ponieważ np. Tur de 

Bielsk przebiega poza granicami administracyjnymi miasta. MOSiR może zrobić to wspólnie i dlatego jest 

konkurs dla organizacji pozarządowych. Wtedy organizacja pozarządowa bierze odpowiedzialność za tą 

część, która jest poza miastem. 

Stwierdził, że jeśli jest fajna impreza, fajny pomysł to takie imprezy warto robić. Każda placówka 

przygotowuje swój plan finansowy na następny rok. Jest przekonany, że pracownicy Bielskiego Domu 

Kultury, jeśli dostrzegli potencjał w potańcówkach, to zgłoszą je do projektu budżetu na rok 2020.  

 

Wiceprzewodniczący RM Romuald Margański podziękował Panu Burmistrzowi w imieniu osób, które 

zgłaszały problem bezpieczeństwa ruchu drogowego na skrzyżowaniu ul. Kowalskiej i ul. Rejtana  

oraz w imieniu własnym za lustro sferyczne. Obecnie w tym miejscu zmieniły się warunki i jest 

bezpieczniej.  

 

Radny Artur Maciej Żukowski stwierdził, że chciałby odnieść się do swego pytania na poprzedniej sesji  

o treści - dlaczego 15 sierpnia nie zostały wywieszone flagi w przestrzeni miasta? To pytanie ponawia, tym 

razem już w wersji pisanej.  

Poinformował, że druga prośba jest od Radnego Emila Falkowskiego, żeby zająć się pieszym łącznikiem 

pomiędzy ul. Brańską, ul. Kluka i ul. 11 Listopada wzdłuż Lubki. Ten łącznik jest w opłakanym stanie, 

zawalił się do rzeki, więc jest prośba, żeby to sprawdzić i ewentualnie naprawić.    

 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że składa interpelację w sprawie ul. Żeromskiego. 

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję w punkcie „Sprawy różne”.  

 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął obrady XII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski  

w VIII kadencji samorządu.   

 

                                                    Na powyższym protokół zakończono. 

 
Protokółowała: 
Edyta Gawryluk-Malinowska 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

     /-/ Andrzej Roszczenko 

 


